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1956 60 . év fordu ló 2016

Nyertes pályázat
Örömmel adunk hírt arról, hogy aKözép- és Ke-

let-európai Történelem és Társadalom Kutatásá-
ért Közalapítvány 1956-os Pályázati Irodája által az 1956-os forrada-
lom és szabadságharc 60. évfordulója alkalmával meghirdetett pályázaton
Ráckeve Város Önkormányzata által benyújtott �A mi 56-unk� elneve-
zést viselõ pályázatunk elfogadásra került (Pályázati azonosító:
KKETTKK-56P-04-0322 ) és amegvalósításhoz 3 488 255Ft összegû tá-
mogatást ítélt meg.
Így megvalósulhat Ráckeve Város Önkormányzatának idén õsszel ter-

vezett rendezvénysorozata, amelynek a következõ programjai várhatóak:
� Már szeptemberben elindul egy ráhangoló, felvezetõ, TUDOMÁ-

NYOS ELÕADÁSSOROZAT a forradalom és szabadságharc országos
és helytörténeti eseményeivel kapcsolatosan, amelynek helyszíne minden
alkalommal a Skarica Máté Városi Könyvtár, kezdési idõpontja pedig
18.00 óra.
2016. 09. 28.A kiszolgáltatottság béklyójában.Magyarország 1945-56.

ElõadóMolnár László, a Ráckevei Ady EndreGimnázium tanára.
2016. 10. 05. A forradalmár?: Nagy Imre. Elõadó Mészáros Attila, a

Ráckevei Ady EndreGimnázium tanára.
2016. 10. 12. Helyben történt. Ráckeve 1956-58. Elõadó Molnár Lász-

ló, a Ráckevei Ady EndreGimnázium tanára.
2016. 10. 19. A szabadságharc és 1956 utóélete. ElõadóMészáros Atti-

la, a Ráckevei Ady EndreGimnázium tanára.
� 2016. 10. 21-én az Árpád Múzeumban nyílik egy KORTÖRTÉ-

NETI IDÕSZAKOSKIÁLLÍTÁS, amelyen az �50-es évek hétköznapi
életével ismerkedhetnek meg, valamint az �56-os forradalommal és sza-
badságharccal kapcsolatosan emléktárgyakat, korabeli újságokat, szóróla-
pokat, plakátokat, dokumentumokat mutatunk be. A kiállítás megnyitót
követõen folyamatosan várjuk az érdeklõdõket nyitva tartási idõben, vala-
mint a Ráckevei árpád Fejedelem Iskola diákjai számára kihelyezett törté-
nelem órákat tartunk.
Az újság korábbi számaiban már felhívást tettünk közzé a ráckevei la-

kosság felé, hogy várjuk a segítséget a kiállítás megrendezéséhez.
Amennyiben bárki rendelkezik korabeli fotókkal, használati és emlék-
tárgyakkal, dokumentummal, plakáttal, azt jutassa el a múzeum mun-
katársai számára.
(Cím: Ráckeve, Kossuth L. u. 34. sz., Tel.: 06-24-519-036)
� Ezen a napon kerül sor a Skarica Máté Városi Könyvtárban szintén

egyMEGNYITÓRA, ahol a korábban meghirdetésre kerülõ IRODAL-
MI ÉS KÉPZÕMÛVÉSZETI pályázatra beérkezett díjnyertes pálya-
munkákat tekinthetikmeg. A felhívásmégmost is él:

IRODALMI ÉS KÉPZÕMÛVÉSZETI PÁLYÁZATI FELHÍVÁS

Ráckeve Város Önkormányzata nevében az 1956-os emlékünnepséget
szervezõk IRODALMI és KÉPZÕMÛVÉSZETI pályázatot hirdetnek.
Bármilyen irodalmi mûfaj (vers, novella, esszé, karcolat, kis regény,

regény stb.) és képzõmûvészeti technika (grafika, tus, akvarell, olaj, kis-
plasztika, szobrászat stb.) felhasználható.
Témakör: az 1956-os események
A beérkezett pályamunkákat mindkét pályázatnál külön szakmai zsûri

bírálja el.
Az elsõ 3 helyezett értékes díjazásban részesül!
A szervezõk köszönik, ha visszajelzéseket kapnak a pályázni kívánók

szándékáról június 15-ig a lentebb található elérhetõségeken.
Beadási határidõ: a meghirdetéstõl kezdve folyamatos, de legkésõbb

2016. szeptember 15-ig várjuk a pályamunkákat.
A pályamunkákra írják rá a nevet, életkort és elérhetõséget.
A zsûri által javasolt alkotások kiállításra kerülnek a Skarica Máté Vá-

rosi Könyvtárban a rendezvény ideje alatt.
További információk kérhetõk a múzeum telefonszámán: 06/24-519-

035, illetve amuzeum@rackeve.hu e-mail elérhetõségen.
A beadás helye: ÁrpádMúzeum, Ráckeve, Kossuth Lajos u. 34. sz.
Minden nap: 9.00-17.00 óráig, kivéve hétfõn.
�Aprogram részét képezi egy 1956 köz-és helytörténeti tematikájúVE-

TÉLKEDÕ 2016. 10. 22-én, amelyre továbbra is várjuk diákok, osztá-
lyok, munkatársi kollektívák, baráti társaságok, civil szervezetek, alkalmi
közösségek 5 fõ csapatainak jelentkezését.
Ajánlott irodalom a vetélkedõhöz:
FegyóJános.Az1956-os forradalomeseményeiRáckevén.Ráckeve. 1997.
Korabeli filmhíradók (1956) az interneten
Földesi�Szerencsés: A rebellis tartomány. Bp. Magyar Helikon 1998.
5-70. old.
RainerM. János: Nagy imre Bp. Vince Kiadó 2002.
A könyvekhez a Skarica Máté Városi Könyvtárban juthatnak az érdek-

lõdõk hozzá.
A vetélkedõn résztvevõk és a nyertes pályamunkák díjazottai értékes

nyereményekben részesülnek, könyv-és informatikai utalványokat, szín-
házjegyeket ajándékoznak a szervezõk!
� A rendezvénysorozatot 2016. 10. 23-án ÜNNEPI MEGEMLÉKE-

ZÕMÛSORRAL zárjuk, amelynek helyszíne az Ács KárolyMûvelõdé-
si Központ.
EMLÉKEZZÜNKEGYÜTTAZ1956OKTÓBERI FORRADALOM

HÕSEIREÉSESEMÉNYEIRE!
További részletek és információkat olvashatnak az elkövetkezendõkben

a Ráckevei Újságban RáckeveVáros honlapján és facebook oldalán is!
Köszönettel: a szervezõk nevébenRáckeveVárosÖnkormányzata



Ráckeve Város Képviselõ-testülete 2016. július 7-
én rendkívüli testületi ülést tartott.

***
231/2016. (VII. 7.) számú határozat
1. Ráckeve Város Önkormányzatának Képviselõ-
testülete fenn kívánja tartani tagságát a Sourcing
Hungary Kft., mint független energia beszerzési
szakértõ által � aMagyar Energia Beszerzési Kö-
zösség keretében � szervezett csoportos villamos
energia beszerzési közösségben a 2017�2018. villa-
mos energia évre.
2. A képviselõ-testület a villamos energia közbe-
szerzés lebonyolítása érdekében felhatalmazza a
polgármestert az elõterjesztés mellékletét képezõ
dokumentumok (Tagság Fenntartási Nyilatkozat,
Sourcing Hungary Szolgáltató Kft.-vel kötendõ
szerzõdés) aláírására.
3. A Sourcing Kft. (1138 Budapest, Madarász Vik-
tor utca 47-49.) megbízási díjának összege: 620.000
Ft +ÁFA/villamos energia év.
A megbízási díj megfizetésének forrása a város
2016. évi költségvetése általános tartaléka.
4. A képviselõ-testület hozzájárul ahhoz, hogy Rác-
keveVárosÖnkormányzatátOroszlányVárosÖn-
kormányzata (2840Oroszlány Rákóczi F. út 78.) �
mint a csoportos villamos energia beszerzési közös-
ség gesztora � képviselje a 2017-2018. évi villamos
energia beszerzése közbeszerzési eljárásban.
Felelõs: Szadai József polgármester, Bartal Zita
jegyzõ
Ahatározat végrehajtásában közremûködik:Molnár
Józsefné irodavezetõ, Kovács Péterné irodavezetõ
Határidõ: a dokumentumok aláírására és megkül-
désére 2016. augusztus 19.

***
232/2016. (VII. 7.) számú határozat
Ráckeve Város Önkormányzatának Képviselõ-tes-
tülete a 2016. évi közmûvelõdési érdekeltségnövelõ
pályázat keretén belül � az Ács Károly Mûvelõdési
Központ intézményt érintõen � 1.557.223 Ft össze-
gû támogatás eléréséhez 173.025 Ft önerõt biztosít.
A pályázat tárgya: világítástechnikai tartószerkezet
Az önerõ forrása: a város 2016 évi költségvetés álta-
lános tartaléka
Felelõs: Szadai József polgármester, Bartal Zita
jegyzõ
A határozat végrehajtásában közremûködik: Budai
Gábor igazgató, Kovács Péterné irodavezetõ
Határidõ: 2016. július 15.

***
233/2016. (VII. 7.) számú határozat
1. Ráckeve Város Önkormányzatának Képviselõ-
testülete megállapítja, hogy a Ráckeve, Kossuth L.
u. 58. szám (hrsz.: 36) alatti önkormányzati tulajdo-
nú ingatlan értékesítésére kiírt pályázati eljárás II.
fordulója érvényes és eredményes.
2. A képviselõ-testület a nyertes ajánlattevõnek, Sza-
bó Attila Ferencnek értékesíti az 1. pontban megha-
tározott ingatlant bruttó 39,9millió Ft ajánlati áron.
3. Az ingatlan vételárának megfizetésére a követke-
zõ feltételeket határozzameg:
� 6 millió Ft foglalót fizet meg a vevõ a szerzõdés-
kötéskor,

� a teljes vételár megfizetése 2016. december 1-jéig
esedékes.

4. Az ingatlan birtokba és tulajdonba adása az ingat-
lan-nyilvántartásról szóló, 1997. évi CXLI törvény
47/A § (1) bek. b) pontja alapján függõben tartással
történik a vételár megfizetésére adott határidõig
(2016. december 1-jéig).
5. A képviselõ-testület felhatalmazza a polgármes-
tert a szerzõdés aláírására, a Jogi, Közbiztonsági és
Mezõgazdasági Bizottság elõzetes jóváhagyását, il-
letve az ingatlan tehermentesítését követõen.
Felelõs: Szadai József polgármester, Bartal Zita
jegyzõ
A határozat végrehajtásában közremûködik: dr.
Farooq Zahida jogi referens
Határidõ: a szerzõdés bizottsági jóváhagyását, va-
lamint az ingatlan tehermentesítését követõ héten

***
234/2016. (VII. 7.) számú határozat
Ráckeve Város Önkormányzatának Képviselõ-tes-
tülete nem fogadta el az alábbi határozati javaslatot:
�Ráckeve Város Önkormányzatának Képviselõ-tes-
tülete felhatalmazza a polgármestert, hogy további
tárgyalásokat folytasson az ingatlantulajdonosok-
kal a Kossuth Lajos utcai ingatlan megvásárlása
ügyében.
Felelõs: Szadai József polgármester
Határidõ: 2016. augusztus 31.�
Felelõs: Szadai József polgármester
Határidõ: 2016. július 7.

***
235/2016. (VII. 7.) számú határozat
Ráckeve Város Önkormányzatának Képviselõ-
testülete elutasítja az alábbi határozati javaslat
elfogadását:
�Ráckeve Város Önkormányzatának Képviselõ-tes-
tülete megvásárolja a Ráckeve, Kossuth L. u. 45.
szám alatti, 377 hrsz-ú ingatlant annak tulajdono-
saitól 12.000 eFt vételárért.
Az ingatlanvásárlás forrása: a város 2016. évi költ-
ségvetése vagyonhasznosítási alapja.
Felelõs: Szadai József polgármester
Határidõ: 2016. július 31.�
Felelõs: Szadai József polgármester
Határidõ: 2016. július 7.

***
236/2016. (VII. 7.) számú határozat
Ráckeve Város Önkormányzatának Képviselõ-tes-
tülete elfogadja a Ráckevei Járásbíróság elhelyezé-
sével kapcsolatos polgármesteri tájékoztatást.
Felelõs: Szadai József polgármester
Határidõ: 2016. július 7.

***
237/2016. (VII. 7.) számú határozat
Ráckeve Város Önkormányzatának Képviselõ-tes-
tülete jóváhagyja a Gólyafészek Bölcsõdének a
73/2016. (III. 24.) sz. képviselõ-testületi határozattal
elfogadott Szakmai Programja módosítását az elõ-
terjesztés szerint.
Felelõs: Szadai József polgármester, Bartal Zita
jegyzõ
Határidõ: 2016. július 7.

***

238/2016. (VII. 7.) számú határozat
Ráckeve Város Önkormányzatának Képviselõ-tes-
tülete felkéri a polgármesteri hivatalt, hogy a Régi
Városháza Díszterme és a �kék-ház�-ban üzemelõ
háziorvosi ügyelet helyisége klimatizálásamegvaló-
sítására kérjen árajánlatokat.
Felelõs:Bartal Zita jegyzõ
Ahatározat végrehajtásában közremûködik:Molnár
Józsefnémûszaki iroda vezetõje
Határidõ: 2016. július 31.

***
239/2016. (VII. 7.) számú határozat
Ráckeve Város Önkormányzatának Képviselõ-tes-
tülete a polgármesteri hivatal nagyterem klima-
tizálására benyújtott árajánlat alapján megrendeli a
munkálatok elvégzését a Keve-Vill Szer Kft.-tõl
(2300 Ráckeve, Bajcsy-Zs. u. 33.) 700.905,- Ft +
Áfa összegben.
A beruházás forrása: 300.000 Ft a polgármesteri hi-
vatal költségvetése, 590.150 Ft a város 2016. évi
költségvetése általános tartaléka terhére.
A képviselõ-testület felhatalmazza a polgármestert a
vállalkozói szerzõdés aláírására.
Felelõs: Szadai József polgármester, Bartal Zita
jegyzõ
Ahatározat végrehajtásában közremûködik:Molnár
Józsefné irodavezetõ, Kovács Péterné irodavezetõ
Határidõ: 2016. július 31.

***
240/2016. (VII. 7.) számú határozat
Ráckeve Város Önkormányzatának Képviselõ-tes-
tülete az épített környezet alakításáról és védelmérõl
szóló 1997. évi LXXVIII. törvény 30/A § (1) bekez-
désében foglaltakra figyelemmel, valamint a telepü-
lésrendezési szerzõdések-megkötésének szabályai-
ról, és a közterület-kialakítási terv készítésének
rendjérõl szóló 18/2016. (VI. 27.) önkormányzati
rendelet alapján, a Ráckeve, Híd utca (hrsz: 4804/9)
és a TamássyA. u. Tárogató utcától délre esõ terüle-
te (4776/17 hrsz-úmagánút része) magánutak tulaj-
donosaival Településrendezési Szerzõdést köt az út
teljes közlekedési infrastruktúra, közmûvesítés ki-
építésére.
A képviselõ-testület kötelezettséget vállal arra, hogy
magánutat � a TRSZ-ben rögzítettek teljes körû tel-
jesítése után � közútként üzemeltetésre átveszi.
Felelõs: Szadai József polgármester, Bartal Zita
jegyzõ
A határozat végrehajtásában közremûködik: Var-
gánéÁgoston Julianna fõépítész
Határidõ: 2016. július 31.

***
241/2016. (VII. 7.) számú határozat
Ráckeve Város Önkormányzatának Képviselõ-tes-
tülete elfogadja a DAKÖVKft. ráckevei üzemigaz-
gatója tájékoztatását az aktuális szennyvíz problé-
mákról az alábbiakkal:
� A Savoyai-kastélyban mûködõ vendéglátó egysé-
gek üzemeltetõinek, valamint tulajdonosainak meg-
keresése szükséges a kft. részérõl a zsírszûrõ rend-
szer kiépítésével és az ingatlan bekötõ vezetékének
ellentétes lejtésemegszüntetésével kapcsolatban.
� Felkéri a DAKÖVKft. ráckevei üzemigazgatóját,
hogy a vákuumos csatornarendszer tervezõjét keres-
se meg, kérjen tõle írásbeli szakvéleményt arra vo-
natkozóan, hogy a mûködõ rendszer milyen meny-
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nyiségû plusz rákötés-számot tud befogadni bizton-
ságos üzemeltetésmellett, az eredeti tervhez képest.
� A kft. készítsen a fenti szakvélemény alapján ta-
nulmánytervet arra vonatkozóan, hogy mely városi
területen, milyen számú új bekötés valósítható meg,
és ennek függvényében szüksége-e korlátozni az új
telekalakításokat.
Felelõs: Szadai József polgármester, Sági János, a
DAKÖVKft. ráckevei üzemigazgatója
Határidõ: 2016. július 31.

***
Ráckeve Város Képviselõ-testülete 2016. július 18-
án ismét rendkívüli testületi ülést tartott.

***
243/2016. (VII. 18.) számú határozat
1.RáckeveVárosÖnkormányzatKépviselõ-testüle-
te úgy határoz, hogy a �Ráckevei integrált szociális
város-rehabilitáció� címû beruházási program meg-
valósítása érdekében jelen határozat melléklete sze-
rint Konzorciumi Együttmûködési Megállapodást
köt a Pest Megyei Területfejlesztési Nonprofit Kft.-
vel és a Kontakt Alapítvánnyal.
2. A képviselõ-testület felhatalmazza Szadai József
polgár-mestert a mellékelt Konzorciumi Együttmû-
ködésiMegállapodás aláírására.
Felelõs: Szadai József polgármester
A határozat végrehajtásában közremûködik: Balogh
Katalin aljegyzõ
Határidõ: 2016. július 19.

***
244/2016. (VII. 18.) számú határozat
1. Ráckeve Város Önkormányzatának Képviselõ-
testületemegállapítja, hogy a "Többfunkciós gépbe-
szerzés" megvalósítására kiírt uniós értékhatár alatti
nyílt közbeszerzési eljárás érvényes.
2. Ráckeve Város Önkormányzatának Képviselõ-
testülete érvényesnek nyilvánítja az Eurotrade Kft.
(2854 Dad, Fõ út 54.), Szal-Agro Kft. (3527 Mis-
kolc, Sajó u. 4.) ajánlatát, érvénytelennek nyilvánítja
azAgroláncKft. (2151 Fót, JedlikÁ. u. 35.), a Tem-
pel Kft. (6060 Tiszakécske, Olánházi dûlõ 18.), a
Normtec Kft. (6000Kecskemét, Klapka utca 9-11.),
és a DM-KERKft. (210 Szigetszentmiklós, Csepeli
út 22.) ajánlatát.
3. A képviselõ-testület megállapítja, hogy a közbe-
szerzési eljárás eredményes, nyertes ajánlattevõnek
� a bíráló bizottság javaslata alapján � az Eurotrade
Kft. (2854 Dad, Fõ út 54.), ajánlattevõt határozza
meg, mely gazdasági társaság a tette a legjobb ár-ér-
ték arányú ajánlatot 17.950.000 Ft ajánlati árral.
4. A beszerzés forrása a költségvetés ilyen célú elõi-
rányzata.
5. A képviselõ-testület felhatalmazza a polgármes-
tert a szerzõdés aláírására.
Felelõs: Szadai József polgármester, Bartal Zita
jegyzõ
Ahatározat végrehajtásában közremûködik:Molnár
Józsefnémûszaki irodavezetõ
Kovács Péterné pénzügyi irodavezetõ
Határidõ: szerzõdés aláírásra: 2016. június 29.

***
245/2016. (VII. 18.) számú határozat
1. Ráckeve Város Önkormányzatának Képviselõ-
testülete felhatalmazza a polgármestert és a közbiz-
tonsági tanácsnokot a Vadkacsa Szabadstrand terü-
letén lévõ szociális kiszolgáló épület állagmegóvása

céljából elhelyezendõ térfigyelõ kamera beszerzésé-
vel, a helyének meghatározásával és telepítésével
kapcsolatos tárgyalásra.
2. Tárgyalást követõen a képviselõ-testület felhatal-
mazza a RávüszKft.-t az eszköz beszerzésére és tele-
pítés elvégeztetésére,melynek finanszírozását a testü-
let támogatásként biztosítja.A támogatás forrása avá-
ros 2016. évi költségvetésének közbiztonsági kerete.
Felelõs: Szadai József polgármester
A határozat végrehajtásában közremûködik: Bobek
Gáborközbiztonsági tanácsnok, JuhászLászlóügyve-
zetõ,Bartal Zita jegyzõ,KovácsPéterné irodavezetõ
Határidõ: 2016. július 31.

***
246/2016. (VII. 18.) számú határozat
1. Ráckeve Város Önkormányzatának Képviselõ-
testülete az Ifjúság utcai óvodabõvítés eszközbe-
szerzésére irányuló pályázatot érvényesnek és ered-
ményesnek nyilvánítja.
2. A képviselõ-testület nyertes pályázónak a HOR
Zrt. (1076 Budapest Péterfy S. u. 7.) ajánlatot adót
határozzameg, bruttó 6.840.224,- Ft ajánlati árral.
3. A beszerzés forrása a költségvetés ilyen célú elõi-
rányzata.
4. A képviselõ-testület felhatalmazza a polgármes-
tert a vállalkozási szerzõdés aláírására.
Felelõs: Szadai József polgármester, Bartal Zita
jegyzõ
Ahatározat végrehajtásában közremûködik:Molnár
Józsefné irodavezetõ, Kovács Péterné irodavezetõ,
Kulcsárné Paska Ibolya Szivárvány Óvoda intéz-
ményvezetõ
Határidõ: 2016. július 18.

***
247/2016. (VII. 18.) számú határozat
1. Ráckeve Város Képviselõ-testülete támogatja,
hogy az önkormányzat induljon a Nemzeti Szabad-
idõs - Egészség Sportpark Programon, amelynek
keretében 3 db "D" típusú 150 nm-es sportpark léte-
sítését igényli.
2.A létesítendõ sportparkok helyszínei a következõk:
1. Vadkacsa Szabadstrand
2. Csüggedõ játszótértõl északra esõ terület
3. Savoyai Kastélymögötti park
Felelõs: Szadai József polgármester
A határozat végrehajtásában közremûködik: Balogh
Katalin aljegyzõ, NovákMiklós sporttanácsnok
Határidõ: 2016. augusztus 15.

***
248/2016. (VII. 18.) számú határozat
1. Ráckeve Város Képviselõ-testülete indulni kíván
a Nemzeti Kulturális Alap Képzõmûvészeti Kollé-
giumának köztéri mûalkotások megvalósítására ki-
írt pályázatán, hogy a létrehozandó köztéri szoborral
maradandó emléket állítson jelezve a város gazdasá-
gi múltját és turisztikai jelentõségét.
2. A pályázat benyújtásához szükséges 3.000.000 Ft
összegû önrészt a 2016. évi pályázat-elõkészítési
alap terhére biztosítja.
Felelõs: Szadai József polgármester
A határozat végrehajtásában közremûködik: Bartal
Zita jegyzõ, Molnár Józsefné mûszaki irodavezetõ,
Kovács Péterné pénzügyi irodavezetõ, Jáki Réka
Árpád Múzeum intézményvezetõ, Fodor Piroska
ÁrpádMúzeum
Határidõ: 2016. augusztus 31.

***
249/2016. (VII. 26.) számú határozat
1. Ráckeve Város Önkormányzatának képviselõ-
testülete a Gólyafészek Bölcsõde engedélyezett dol-
gozói létszámát 5 fõvel megemeli, így az intézmény
dolgozói létszáma 27,5 fõre változik.
Az elõirányzatokat a következõ elõirányzat módosí-
táskor szükséges átvezetni.
2. Felkéri az intézményvezetõt, hogy a tényleges
gyermeklétszámhoz igazodó álláshely feltöltésével
alakítsa ki a szükséges dolgozói létszámot.
3. A város 2017. évi költségvetési koncepciójának
elkészítésekor a képviselõ-testület felülvizsgálja az
intézmény kihasználtságát és az állami támogatásá-
nak lehetõségeit.
Felelõs: Szadai József polgármester, Bertalan An-
namária intézményvezetõ, Bodor Lászlóné VIGI
vezetõje
Határidõ: 1 -2 pont 2016. szeptember 1.

3. pont 2016. novemberi ülés
***

250/2016. (VII. 26.) számú határozat
Ráckeve Város Önkormányzatának Képviselõ-tes-
tülete � mint a Ráckeve 56/1 hrsz-ú (természetben a
Ráckeve, Kossuth L. u.MOHOSZmellett elhelyez-
kedõ terület) ingatlan tulajdonosa � úgy határoz,
hogy a 222/2016. (VI. 23.) számú határozatát fenn-
tartja.
Felelõs: Szadai József polgármester
A határozat végrehajtásában közremûködik: Bartal
Zita jegyzõ, dr. Farooq Zahida jogi referens
Határidõ: 2016. július 26.

***
251/2016. (VII. 26.) számú határozat
1. Ráckeve Város Önkormányzatának Képviselõ-
testülete az önkormányzati épületek klimatizálására
vonatkozó tájékoztatást elfogadja.
2. A képviselõ-testület az 1. pontban megfogalma-
zott beruházások kérdésérõl a város 2017. évi költ-
ségvetésének tárgyalásakor dönt.
Felelõs: Szadai József polgármester
Határidõ: 1. pont 2016. július 26.
2. pont 2017. évi költségvetés elfogadása

***
252/2016. (VII. 26.) számú határozat
1. Ráckeve Város Önkormányzatának Képviselõ-
testülete megállapítja, hogy az �Épületenergetikai
felhívás a Közép-Magyarországi régió települési
önkormányzatai számára� elnevezésû, KEHOP-
5.2.9 kódszámú pályázat benyújtásának feltétele-
ként lefolytatott �Vállalkozási szerzõdés az Ady
Endre GimnáziumKEHOP-5.2.9. kódszámú pályá-
zat keretében megvalósítandó energetikai korszerû-
sítésre� címû uniós értékhatár alatti nyílt közbeszer-
zési eljárás érvényes az 1. és 2. rész vonatkozásában.
2. RáckeveVárosÖnkormányzatánakKépviselõ-tes-
tülete az 1. rész vonatkozásában érvényesnek nyilvá-
nítja a Fehérép Építõipari Fõvállalkozó Kft. (8000
Székesfehérvár Sziget u. 13.) ajánlatát, érvénytelen-
nek nyilvánítja a JÓ-ÉP Kft. (2300 Ráckeve 052/22
hrsz) ajánlatát, valamint az R+D+R Konzorcium
(4400Nyíregyháza,Kulcsár út 10.) ajánlatát.
3. Ráckeve Város Önkormányzatának Képviselõ-
testülete az 2. rész vonatkozásában érvényesnek
nyilvánítja a Fehérép Építõipari Fõvállalkozó Kft.
(8000 Székesfehérvár Sziget u. 13.), a KORAX
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Gépgyár Kft. (2300 Ráckeve Sillingi út 30.), vala-
mint a BuildgreenKft. (8000 Székesfehérvár Raktár
u. 2.) ajánlatát, érvénytelennek nyilvánítja a JÓ-ÉP
Kft. (2300 Ráckeve 052/22 hrsz) ajánlatát.
4. A képviselõ-testület megállapítja, hogy a közbe-
szerzési eljárás eredményes az 1. és 2. rész vonatko-
zásában.
5. A képviselõ-testület nyertes ajánlattevõnek az 1.
rész tekintetében: Fehérép Építõipari Fõvállalkozó
Kft. (8000 Székesfehérvár Sziget u. 13.) ajánlattevõt
határozza meg nettó 143.952.308,- Ft ajánlati árral.
Indoklás ezen gazdasági társaság tette a legjobb ár-
érték arányú ajánlatot.
6. A képviselõ-testület nyertes ajánlattevõnek a 2.
rész tekintetében: KORAX Gépgyár Kft. (2300
Ráckeve Sillingi út 30.) ajánlattevõt határozza meg,
nettó 17.197.100Ft ajánlati árral. Indoklás ezen gaz-
dasági társaság tette a legjobb ár-érték arányú aján-
latot.
7. Forrása a KEHOP-5.2.9 kódszámú pályázat költ-
ségvetése.
8. A képviselõ-testület felhatalmazza a polgármes-
tert a vállalkozási szerzõdések aláírására. A vállal-
kozási szerzõdések a pályázat elbírálását követõen a
Támogatási Szerzõdés hatályba lépésérõl való � a
nyertes Ajánlattevõk részére nyújtott � tájékoztatás
napján lépnek hatályba.
Felelõs: Szadai József polgármester, Bartal Zita
jegyzõ
Ahatározat végrehajtásában közremûködik:Molnár
Józsefné mûszaki irodavezetõ, Kovács Péterné
pénzügyi irodavezetõ
Határidõ: szerzõdések aláírásra: augusztus 8.

***
253/2016. (VII. 26.) számú határozat
1. Ráckeve Város Önkormányzatának Képviselõ-
testülete megállapítja, hogy az Ady Endre Gimnázi-
um energetikai pályázatához az általános projekt-
menedzsment feladatok ellátására kiírt pályázat ér-
vényes és eredményes.
2. A képviselõ-testület a beérkezett három árajánlat
közül a legkedvezõbb vállalási árat kínáló ProRégió
Nonprofit KözhasznúKft.-t (1146 Budapest Hermi-
na út 17.) bízza meg a KEHOP-5.2.9 kódszámú pá-
lyázat általános projektmenedzsmenti feladatok el-
látásával 1.763.000 Ft+áfa megbízási díjjal, mely-
nek forrása a KEHOP-5.2.9 kódszámú pályázat
költségvetése.
3. A képviselõ-testület felhatalmazza a polgármes-
tert a szerzõdés aláírására.
Felelõs: Szadai József polgármester, Bartal Zita
jegyzõ
A határozat végrehajtásában közremûködik: Mol-
nár Józsefné irodavezetõ, Kovács Péterné iroda-
vezetõ
Határidõ: a támogatási szerzõdés aláírását követõ 1
héten belül
***
254/2016. (VII. 26.) számú határozat
1. Ráckeve Város Önkormányzatának Képviselõ-
testülete megállapítja, hogy az Ady Endre Gimnázi-
um energetikai pályázatához a kiírt pályázat érvé-
nyes és eredményes.
2. A képviselõ-testület a beérkezett három árajánlat
közül a legkedvezõbb vállalási árat kínáló Rajmon
Viktor egyéni vállalkozót (8200 Veszprém Csikász
u. 11/a.) bízza meg a KEHOP-5.2.9 kódszámú pá-

lyázat mûszaki ellenõri tevékenység elvégzésére
4.250.000 Ft + 0 Ft áfa megbízási díjjal, melynek
forrása a KEHOP-5.2.9 kódszámú pályázat költség-
vetése.
3. A képviselõ-testület felhatalmazza a polgármes-
tert a szerzõdés aláírására.
Felelõs: Szadai József polgármester, Bartal Zita
jegyzõ
A határozat végrehajtásában közremûködik: Mol-
nár Józsefné irodavezetõ, Kovács Péterné irodave-
zetõ
Határidõ: a támogatási szerzõdés aláírását követõ 1
héten belül

***
255/2016. (VII. 26.) számú határozat
1. Ráckeve Város Önkormányzatának Képviselõ-
testülete megállapítja, hogy az Ady Endre Gimnázi-
um energetikai pályázatához a kötelezõ nyilvános-
ság feladat elvégzésére kiírt pályázat érvényes és
eredményes.
2. A képviselõ-testület a beérkezett három árajánlat
közül a legkedvezõbb vállalási árat kínáló Metodus
Kft.-t (1095 Budapest Mester u. 48-52. IV/3.) bízza
meg a KEHOP-5.2.9 kódszámú pályázat kötelezõ
nyilvánosság feladatok ellátásával 500.000 Ft+áfa
megbízási díjjal.
Forrása a KEHOP-5.2.9 kódszámú pályázat költ-
ségvetésében elszámolható bruttó 300.000 Ft, vala-
mint 335.000 Ft az aktuális városi költségvetés erre
a célra elkülönített elõirányzata.
3. A képviselõ-testület felhatalmazza a polgármes-
tert a szerzõdés aláírására.
Felelõs: Szadai József polgármester, Bartal Zita
jegyzõ
Ahatározat végrehajtásában közremûködik:Molnár
Józsefné irodavezetõ, Kovács Péterné irodavezetõ
Határidõ: a támogatási szerzõdés aláírását követõ 1
héten belül

***
256/2016. (VII. 26.) számú határozat
Ráckeve Város Önkormányzatának Képviselõ-
testülete megerõsíti azon szándékát, hogy indulni
kíván �A leromlott településrészeken élõ alacsony
státuszú lakosság életkörülményeinek javítása,
társadalmi és fizikai rehabilitációja Pest megyé-
ben� elnevezésû, VEKOP-6.2.2-15 kódszámú pá-
lyázaton, �Ráckevei integrált szociális város-reha-
bilitáció� címmel.
Felelõs: Szadai József polgármester, Bartal Zita
jegyzõ
A határozat végrehajtásában közremûködik: Balogh
Katalin aljegyzõ
Határidõ: 2016. július 29.

***
257/2016. (VII. 26.) számú határozat
1. Ráckeve Város Önkormányzatának képviselõ-
testülete a Ráckevei Árpád Fejedelem Általános
Iskola (2300 Ráckeve Kölcsey u. 7.) épületét
érintõ mûszaki feladatok közül az alábbiakat kéri
elvégeztetni:
a) szennyvíz visszacsapó és elzáró szelepek beépíté-
se, a DakövKft. költségére,
b) az iskola belsõ csõhálózat állapotának kamerázá-
sa, a DakövKft. költségére,
c) külsõ csapadékvíz elvezetése az iskola falától, a
városi költségvetés csapadékvíz elõirányzata terhére
bruttó 700 eFt összegben,

d) az épületen belõli csapadékvíz elvezetõ csö-
vek felújítása, a városi költségvetés csapadékvíz
elõirányzata terhére bruttó 500 eFt összegben,
e) kitöltõ falak utólagos falszigetelése, a városi
költségvetés általános tartaléka terhére bruttó 3,5
millió Ft összegben,
f) az iskola belsõ udvarában összegyûlõ csapa-
dékvíz elvezetésének megtervezésére kérje fel a
Ráckeve és Térsége Beruházó Víziközmû Társu-
latot.
2. Felkéri a mûszaki irodát, hogy a fenti c) d) e)
pontban felsorolt munkálatok elvégzésére pontosí-
tott mûszaki tartalom alapján kérjen árajánlatokat.
3. Felkéri a polgármesteri hivatalt, hogy vizsgál-
ja meg a szolgáltató váltásának lehetõségét.
Felelõs: Szadai József polgármester, Bartal Zita
jegyzõ
A határozat végrehajtásában közremûködik:
Molnár Józsefné mûszaki irodavezetõ, Kovács
Péterné pénzügyi irodavezetõ
Határidõ: a), b) pontok esetében: 2016. augusz-
tus 5.
c), d), e), f) pontok esetében: 2016. szeptember 1.

***
258/2016. (VII. 26.) számú határozat
1. Ráckeve Város Önkormányzat Képviselõ-tes-
tülete úgy határoz, hogy a Stihl által megrende-
zendõ fakitermelõ verseny döntõjéhez 2016.
szeptember 24-én ingyenes területhasználatot
biztosít a Savoyai-kastély mögötti területen.
2. A Stihl cég képviselõjével való kapcsolattar-
tásra Papp László képviselõt jelöli ki a verseny
részleteinek egyeztetése céljából.
Felelõs: Szadai József polgármester, Papp László
képviselõ
Határidõ: 2016. július 31.

***
A zárt üléseken hozott határozatok tartalmát

nyilvánosságra kell hozni.
Zárt ülésen hozott határozatokról

az alábbiakban adunk tájékoztatást:
Határozat száma Határozat szövege
242/2016. (VII. 18.) Ráckeve Város Önkor-

mányzatának Képviselõ-
testülete az Önkormányzati
Tûzoltóság mûködéséhez
további 7.406 e Ft összegû
támogatást biztosít, mely-
nek forrása a 2016. évi költ-
ségvetés ilyen célú tartalék
elõirányzata. A finanszíro-
zást képviselõ-testület a
2016. szeptemberi ülésén
felülvizsgálja.
Felelõs: Szadai József pol-
gármester, Bartal Zita jegy-
zõ, Kovács Péterné pénz-
ügyi irodavezetõ.
Határidõ: 2016. szeptem-
beri testületi ülés.
***

Ráckeve Város Képviselõ-testülete 2016. július 27-
én ismét rendkívüli testületi ülést tartott.

***
A testületi ülés teljes jegyzõkönyve a www.rac-
keve.hu oldalon olvasható.

Jáki Réka
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Képviselõi vélemény
Anyári szünet arra inspi-

rált, hogy a másfél év eltel-
tével a képviselõ testület
munkáját a teljesség igénye
nélkül értékeljem.
Kezdem a pozitívumok-

kal. Szerencsés döntésnek
tartom a RÁVÜSZKft. ve-
zetésében történt változta-
tást. A vezetõváltás hatása
pozitív eredményt jelentett a városunk életében. A
városgazdálkodást ellátó cég a felújítási, építési, köz-
tisztasági feladatainak lényegesen jobb színvonalon
tesz eleget, annak ellenére, hogy létszámgondokkal
küzd. Az eddig elkészült járda felújítási munkálatok
is jó minõségben készültek el. A Gárdonyi soron az
Új utca és az Erzsébet tér közötti szakasz a napokban
készült el a járda igazán kiválóminõségben.
Remélhetõleg a hátralévõ szakasz is az õszi rossz

idõ beálltáig hasonló minõségbe kerül kivitelezésre.
Ezt kiemelten fontosnak tartom,mivel a város nyuga-
ti felérõl aHÉV irányában történõ gyalogos forgalom
ezen a szakaszon bonyolódik. Ameglévõ járda pedig
olyan rossz állapotban van, hogy baleset veszélyes. A
közparkok gondozottságában is jelentõs, pozitív vál-
tozást tapasztalhatunk. A közterületek gondozottsága
pedig az érintett lakosságot is arra ösztönözte, hogy
portája elõtti területeket folyamatosan ápolja.
Sajnos az örömbe üröm is vegyül. Az állami ke-

zelésû közutak állapotával nem lehetünk elégedet-
tek. A város átkelési útjai közül a Kossuth és Eötvös
utcák állapota minõsíthetetlen. Kátyú, kátyú hátán.
Szintbe helyezést nélkülözõ fedd lapok és sorolhat-
nám. Felháborítónak tartom, hogy a kezelõ a folya-
matos jelzések ellenére érdemben nem tesz semmit
ennek az áldatlan állapot megszüntetésére. Ugyan-
csak elfogadhatatlan, hogy a Ráckeve�Kiskunlachá-
za bekötõ út jelenlegi állapota az egyre inkább nö-
vekvõ forgalom ellenére kritikusnak mondható. A
teljesen elhasználódott burkolat folyamatos baleset
veszélyt jelent, különösen a motorosokra, kerékpá-
rosokra. 2009-benmár kivitelezés idõpontja is ki volt
tûzve a szóban forgó útszakasz felújítására és kerék-
párút kiépítésére. Aztán jött a kormányváltás, és a
prioritás a stadionok építésére helyezõdött. Én min-
denképpen arra ösztönzöm a város tisztségviselõit,
hogy ebbe ne nyugodjanak bele. Sokkal határozot-
tabb fellépést várok el tõlük, úgy a kormányzati szer-
vek, mint az ugyancsak kormánypárti országgyûlési
képviselõnk felé. A másik problémás terület a BKV
kezelésben lévõ HÉV állomás és környezete. Vala-
mikor ezek a cégek arról voltak híresek, hogy az álta-
luk kezelt területekre példás rend és a tisztaság volt a
jellemzõ. Most pedig az ellenkezõje érvényes. Jelen-
leg ott tartunk, hogy bár júliust írunk, a BKV töltés
egyes szakaszain lévõ fûmég egyszer sem volt le ka-
szálva. Ez pedig tûrhetetlen. Ilyen esetekben sokkal
bátrabban kell élni a hatósági eszközökkel.

Bukovszky István
képviselõ, a VEGABizottság tagja

RRáácckkeevvee TTöömmeeggssppoorrtt 
AAllaappííttvváánnyy

Induló tõke 260 e Ft
Éves bevétel összesen 17 e Ft
Éves kiadás összesen 278 e Ft
Eredmény -261 e Ft

Kimutatás a cél szerinti juttatásokról E Ft:
Piton BokszKlub 20 e Ft
R:V. Kézil. 20 e Ft
Ráckeve vár. A.M.F.C 38 e Ft
RáckeveVáros Kick-Box SE 20 e Ft
Ráckeve S.EKajak-kenu 27 e Ft
Egyéb tám. 145 e Ft
Összesen: 270 e Ft

Banki kezelési ktg 7 e Ft

Az alapítvány magánszemélyt nem részesí-
tett pénzbeli támogatásban, ill. juttatásban.

Kimutatás a kapott támogatásokról:
Magánszemélyektõl: 0 e Ft
Jogi személyektõl: 0 e Ft
SZJA 1%-ból 17 e Ft
Összesen: 17 e Ft

Kamat: 0 e Ft

Az alapítvány magánszemélyt nem részesí-
tett pénzbeli támogatásban, ill. juttatásban.
Vállalkozási tevékenységet nem végzett.
A kuratórium tagjai feladataikat ellenszolgál-
tatás nélkül látják el.

2015. évimérleg eszköz-forrás oldalon: 0 e Ft

Tárgyévi eredmény: -261 e Ft

RRáácckkeevvee VVáárroosséérrtt 
KKöözzaallaappííttvváánnyy

Induló tõke 50 e Ft
Éves bevétel összesen 224 e Ft
Éves kiadás összesen 830 e Ft
Eredmény -606 e Ft

Kimutatás a cél szerinti juttatásokról:
Ács Károly Müvelõdési Központ � Sum-
merfest 100 e Ft
Ráck. Önk. Ped. Nap. 260 e Ft
Gólyafészek Bölcsöde 260 e Ft
Tanulókért Okt. Alapitvány 200 e Ft
Összesen: 820 e Ft

Banki kezelési ktg 10 e Ft

Az alapítvány magánszemélyt nem részesí-
tett pénzbeli támogatásban,ill. juttatásban.

Kimutatás a kapott támogatásokról:
Magánszemélyektõl: 0 e Ft
Jogi személyektõl: 100 e Ft
Önkormányzattól: 0 e Ft
SZJA 1%-ból: 124 e Ft
Összesen: 224 e Ft

Kamat: 0 e Ft

Az alapítvány magánszemélyt nem részesí-
tett pénzbeli támogatásban, ill. juttatásban.
Vállalkozási tevékenységet nem végzett.
A kuratórium tagjai feladataikat ellenszol-
gáltatás nélkül látják el.
2015. évi mérleg eszköz-forrás oldalon :

852 e Ft
Tárgyévi eredmény: -606 e Ft

ARÁVÜSZKft.munkatársakat
keres!

A RÁVÜSZ Kft. a következõ munkakörökre keres munkatár-
sakat a MT szerinti alkalmazásban:
1 fõ kõmûves-térkövezõ szakmunkás
1 fõ víz-, központifûtés-szerelõ vagy villanyszerelõ szakmunkás
4 fõ parkolóõr
A bérigényt kérjük elõzetesen jelezni! Jelentkezni lehet a kft.
ügyvezetõjénél, Juhász Lászlónál. Telefonszám: 30/279-8231

Ingyenes jogi
segítségnyújtás
APolgármesteri Hivatal-
banminden hónap elsõ
szerdáján 9�11 óra
közöttmûködik az

ingyenes jogi segítség-
nyújtás a ráckevei
lakosok részére.

Felújított padok
várják

aDuna-parti
sétányon
a pihenésre
vágyókat
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Testvérvárosok 2016-os búzaösszeöntése
2016. augusztus 12-én délután 16:00-kor lesz megtartva a hajómalomban az ötödik búzaösszeön-

tés. A búzaösszeöntés alkalmából a hagyományokhoz hûen idén is az egyik búzaösszeöntõ város
polgármestere tartmajd beszédet. Idén Szadai József, RáckeveVáros polgármestere fogmajd beszé-
det mondani. Erre az ünnepélyes alkalomraminden érdeklõdõt szeretettel várunk.
Már érkeznek a testvérvárosok búzái.

Vakáció!
A gyerekek már nagyon várták bizony javá-

ban tombol a nyár, itt a nyári szünet. A szülõk
számára sokszor probléma, hogy most akkor mi
is lesz augusztus végéig a gyerekkel. Egy hét tá-
bor, két hét a nagyszülõknél, egy hét családi nya-
ralás. Demit csinálnak a gyerekek a fennmaradó
idõben? A gyerekek hirtelen megszabadulnak a
mindennapos kötelezettségektõl és a tanulás
okozta stressztõl. Az elsõ napokban úgy érzik,
hogy eljött a Kánaán. Ennek aztán hamar vége
szakad, mert a nagy szabadsággal beköszönt
az unalom és a semmittevés is.
Nagyon sokan a négy fal között ragadnak, be-

szippantja õket a tévé, az internet, talán egy jó
könyv, majd végül az unalom.
Sok szülõnek óriási fejtörést okoz, hogy

mit is kezdjen a gyerekkel a nyáron.Mit csi-
náljon egész nap? Ki felügyelje? Hogyan lehet
megvédeni a rá leselkedõ nyári veszélyektõl?
Vannak szülõk, akik nyári táborba adják a

gyerekeiket, másoknak viszont - akár anyagi,
akármás természetû dolgokmiatt - nincs ilyenre
lehetõsége. Ilyenkor általában otthon maradnak
egyedül, vagy még szerencse, ha a nagyobb
testvérrel. De otthon is sok veszély leselkedik a
gyerekekre.
Szakértõk szerint egy gyereket tízéves kora

elõtt nem szabadna otthon hagyni egyedül, még-
is sok szülõ kényszerül erre amegoldásra. Ennél
idõsebbeket már valamivel bátrabban hagyha-
tunk egy idõre szülõi felügyelet nélkül - azonban
ez sem a legjobbmegoldás.
Elõször is fontos leszögezni, hogy ha tehet-

jük, soha ne hagyjuk otthon a gyereket, gyereke-
ket egyedül. Hamég sincs semmilyenmásmeg-
oldás, akkor feltétlenül beszéljük át vele a követ-
kezõket:
1. Tanítsukmeg nyitni-zárni az ajtót � nagyon

balesetveszélyes dolog bezárni a lakásba bárkit
is �, soha nem tudhatjuk, mikor kell hirtelen �ki-
menekülni�.
2. Soha, semmilyen körülmények között ne

nyisson ajtót idegeneknek.
3. Legyen folyamatos kapcsolatban a szülõk-

kel � akár óránként telefonáljon, vagy hívjuk õt
fel mi, hogy meggyõzõdjünk arról, minden
rendben van.
4. Mondjuk el neki, hogy milyen veszélyek

leselkednek rá a háztartási gépek használatát il-
letõen � például, hogy vizes kézzel semmikép-
pen se nyúljon elektromos készülékhez és soha
ne szárítson hajat a fürdõkádban.
5. Tanítsuk meg arra, hogy amit elkezdett, le-

gyen az bármi, fejezze be. Különösen a kisebb
gyerekekre jellemzõ, hogy belefognak egy adott
tevékenységbe, de hirtelen valami más eltereli a
figyelmüket. Gondoljunk csak bele: éppen me-
legíti magának az ebédet, ám a tévében látott
képsorok több órára lekötik a figyelmét. Vagy a

2016. júniusában Budapesten elhunyt Dr. Verdes
Margit ráckevei körzeti orvos.
Dr. Verdes Margit a Semmelweis Orvostudományi

Egyetem Általános Orvosi Karán kapta meg orvosi dip-
lomáját, majd a budapesti Schöpf-Mérei Ágost Kórház
koraszülött osztályán kezdett dolgozni gyermekgyógy-
ászként. 1956 és 1958 között Apajpusztán került körzeti
orvosként. Nem volt könnyû feladat járni a sokszor útta-
lan utakat, de látva a tanyán élõk küzdelmes életét úgy
érezte, hogy a nehéz körülményekmiattmég többet tehet
betegeiért. 1958 nyarától 1993-ig, nyugdíjba vonulásáig
Ráckevén volt körzeti orvos. Az itt eltöltött 35 év alatt ál-
dozatos, sok lemondással járó, kiváló szakmai munkát
végzett. Csepel motorkerékpárjával hóban és fagyban is
járta Ráckeve utcáit, hogy mielõbb gyógykezelésben ré-
szesítse a rászorultakat. Jellemzõ volt rá, hogy fiatalt és
idõs embert egyaránt, szinte családtagként kezelt, minden betegével és azok hozzátartozóival jó
viszonyt ápolt. Orvosként õ volt a bizonyság arra, hogy a kölcsönös bizalom és empátia nagy
részben hozzájárul a gyógyuláshoz, ezért a ráckeveiek bizalmukba fogadták, szerették. ismerte
betegei múltját, jelenét, könnyeit, örömeit, de leginkább fájdalmát. Mindig volt hozzájuk egy jó
szava, sokszor adta vissza a hitüket, biztatott, erõt adott, és senki sem tudta, hogy õ közben hon-
nanmeríti rengeteg energiáját.
Ráckevén nemcsak orvosi hivatását gyakorolta, hanem szakmaimunkáján túl is részt vállalt a

helyi közösség életében. Emberségét és tudását a Vöröskeresztben végzett aktív tevékenységét
nagyra becsülték.
A város lakosainak egészségéért végzett kimagasló munkája elismeréseként Ráckeve Város

önkormányzatának Képviselõ-testülete 2013. karácsonyán Dr. verdes Margitot Közegészség-
ügyi Díj elismerésben részesítette.
Volt egészségügyben dolgozó kollégái nevében búcsúzunkVerdes Doktornõtõl:

Dr. SzanyóLászló, Dr. Novák Jenõ

In memoriam Dr. Verdes Margit

Hírek a
hajómalomból
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Az idei évben elõször szerveztünk napközis tábort
az iskolánkba beiratkozó leendõ elsõ osztályos gyerme-
keknek.
IskolánkÖkoiskola, (másodszor nyertük el ezt ameg-

tisztelõ címet) a gyermekek környezettudatos nevelését
nem lehet elég korán elkezdeni. Táborunk témája a Duna

volt, hiszen a Ráckevei -Dunamellett élünk.
Június 27-én reggel 16 kisgyermek érkezet meg a táborba, kicsit meg-

szeppenve. A leendõ elsõs tanítók és több kolléga is segített a változatos
foglalkozások vezetésében.
Az ismerkedés utánmindenki elkészítette a �kincses dobozát�, melyet a

tábor végén a kész mûalkotásokkal megtöltve haza is vihettek. A kincsek
között volt mozgószemû béka, könyvjelzõ, cipõfûzõs játék, sok-sok színe-
zõ és egy saját kézzel készített kiskönyv arról, hogymimindent kell tudnia
egy iskolásnak� A program változatos volt: mesehallgatás, körjáték és
tánc, interaktív és logikai játékok, játékos informatika, kézmûves foglalko-
zások, udvari és tornatermi játékos sport�
A tábori naplóban a szülõk nyilatkoztak a táborról. Néhány gondolat,

vélemény:
�A kisfiam minden reggel örömmel készült, este pedig élménybeszámo-

lót tartott és boldoganmutatta az aznap készített tárgyakat�
�Nagyon jó ötletnek tartom ezt a tábort�Megismerkednek a gyerekek

az iskolával és a tanító nénikkel, ami nagy segítség lesz szeptemberben.�
�Köszönjük szépen ezeket a szép napokat! Sok örömmel és élménnyel

gazdagodott a kisfiam.�

Minden szülõ véleménye az, hogy nagyon hasznos volt a tábor, hiszen a
gyerekek ismerkedtek egymással, a tanító nénikkel és az új közeggel, ahová
szeptembertõl járni fognak. A programok sokszínûek, érdekesek voltak.
Kollégáim nevében köszönöm a szülõknek, hogy kipróbálták velünk az

�ismeretlent� és elhozták gyermeküket a �Gólyatáborba�. Elértük célun-
kat, hiszenmindenki nagyon jól éreztemagát ezen a négy napon.
Bízom benne, hogy hagyományt teremtettünk, és jövõre újra lesz Öko-

gólyatábor a Ráckevei Árpád FejedelemÁltalános Iskolában.
Kissné Bácskai Rózsa

Íme a �Csipet-csapat� és a kincses doboz!

Ilyen még nem volt� Öko-gólyatábor a Ráckevei
Árpád Fejedelem Általános Iskolában

nyári nagy melegben egy kádfürdõvel hûsölne,
de a vízcsap megnyitása után valami mással
kezd el foglalkozni.
6. Ha már nagyobb a gyerek és pénzt adunk

neki, hogy alkalomadtán ehessen egy fagyit,
meséljünk neki a pénz értékérõl, és soha ne ad-
junk neki nagyobb összeget. Nemcsak azért,
mert meggondolatlanul elkölti, hanem azért,
mert sokan kifigyelhetik és akár erõszakkal el-
vehetik tõle.

Aképernyõ elõtt töltött idõ
Amikor egyszer csak megszûnik az iskola

szorítása, a kamaszok az elsõ felszabadult moz-
dulattal bekapcsolják a számítógépet. Ekkor a
szülõ már nehezebben érvel ellene, hiszen nem
kell tanulni, és ott a sok szabadidõ. Az elsõ kor-
látozó próbálkozásokra a gyerek valószínûleg
megkérdezi: � Akkormit csináljak helyette?
A mai világban tényleg nem lehet megélni a

számítógép nélkül. A kérdés csak az, hogy mire
használja a kamaszunk. Nagy a kísértés, hogy
csak üljön és bámulja a képernyõt. Ajánlhatunk
azonban olyan alternatívát is, amely tevéke-
nyebb, kreatívabb cselekvésre ösztönzi õt.
Hamár ott ül a gép elõtt, szerkeszthet fotókat,

videókat, írhat blogot. Ezekhez szükségszerûen
járulnak más jellegû tevékenységek is, például a
fényképek és videók elkészítése. Így könnyebb
a gyereket kirobbantani a sötét szobából.
Nem csak az internet, hanem a tévé és a mo-

biltelefonos csetelés is együtt jár az mai kor
egyik legkárosabb jelenségével. A gyerekek (és
a felnõttek) elszakadnak a valódi, kézzel fogha-
tó, anyagi világtól, és életük egyre nagyobb ré-
szét élik virtuális felületeken. Egy kamasz a sa-
ját lelki problémáival különösen veszélyeztetett.
A felnõtté válás és az önállósodás traumái elõl
sokkal kényelmesebb egy ilyen nem létezõ, ked-
vére formálható világbamenekülni.
A nyári szünet pedig alkalmat nyújthat arra,

hogy közös programokkal rászoktassuk gyer-
mekünket az igazi értékekre, akár a természet-
hez kerülhetnek közel, vagy segíthetnek otthon,
így amunkához is hozzászokathatjuk õket, vagy
éppen megszeretethetjük velük a könyveket is,
az olvasás világába is belevezethetjük.Idõ lenne
rá� de vajon hogyan tegyük ezt? Teremtsünk
alkalmat, lehetõséget rá, hogy kilépjenek a ház-
ból, emberekkel, állatokkal találkozzanak, való-
di tárgyakat vegyenek a kezébe. Mindez talán
elsõre furcsának tûnik, de sajnos lassan az ilyen
alapvetõ élmények jelentik a való világhoz való
visszatérés kezdeti lépéseit.

Több önállóság és felelõsség
A kamaszok egyik legfontosabb dolga, hogy

elkezdjenek önállósodni. Meg kell tanulniuk
beilleszkedni a gyakran ellenségesnek tûnõ vi-
lágba. A nyári idõszak tálcán kínálja a lehetõsé-
get arra, hogy ebben segítsünk nekik. Ilyenkor a
szabadság érzete felnyitja õket, és fogékonyab-

bak lesznek a mi ötleteinkre is. Könnyen lehet,
hogy hajlandónak mutatkoznak olyan vállalko-
zásokra, olyan küldetésekre, amelyektõl az isko-
laév alatt ódzkodnának.
Tipikus eset például, amikor az ország másik

végébe, esetleg külföldre szeretnénekmenni egy
fesztiválra. Ilyenkor õk is átérzik a felelõsséget,
talán egy kicsit meg is illetõdnek. Gyakran bizo-
nyítani is akarnak: meg akarják mutatni, hogy
egyedül is elboldogulnak.
Nehéz idõszak ez a szülõknek. Ha automati-

kusan nemet mondunk, és a potenciális veszé-
lyeket kezdjük sorolni, akkor esetleg szükségte-
len félelmeket, káros gátlásokat ültetünk el a sa-
ját gyerekeinkben.
Ezek a szárnypróbálgatások viszont kedvezõ

alkalmat biztosítanak arra, hogy nagyon fontos
dolgokat közösen, komolyan megvitassanak a
gyerekkel. Útvonaltervezés, szállásfoglalás, cso-
magolás, pénzváltás, jegyvásárlás� Csupa
olyan dolog, ami sok felnõttnek is gondot okoz.
Hasznos és szükséges belépõjegyek ezek a való
világba. Így lehet például a legkönnyebben elfo-
gadtatni vele azt, hogy a saját tetteinek a követ-
kezményeit neki kell viselnie.

Összeállította: Jáki Réka
Forrás:

http://www.medveczkykata.hu/gyerekneveles/
iskolaskori_es_kamaszkori_problemak/nyari_

szunet_mit_kezdjunk_kamasz_gyerekkel
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6. alkalommal került megrendezésre régiónkban a �7 sziget� kenu-ka-
jak marathon. A vízitúra kupasorozat 5. állomása volt a ráckevei verseny.
Ráckeve Város Önkormányzata, a Ráckeve Városi Sportegyesület vala-
mint a Kiskunlacházi Diáksport Egyesület közösen szervezte és bonyolí-
totta a rendezvényt, a Magyar Kajak-Kenu Szövetséggel együttmûködve.
A rendezvény kettõs célt szolgált, egyrészt a verseny lebonyolítását, más-
részt a RáckeveDunai Strandon felépített vízitúramegállóhely avatását.

A februári, Latorca utcai (MKKSZ székház) megbeszélés és idõpont
kijelölés után boldogan bizakodva vártuk a július 16-át. Mondogattuk,
hogy el ne felejtsük: ebben az idõszakban csak jó idõ lehet, ragyogni fog a
nap a Dunameleg lesz, a sör hideg és a lányok lenge ruhadarabokban fog-
nak elkápráztatni bennünket a ráckevei strandon. Aztán jött a monszun,
mint a klímaváltozás újabb ékes bizonyítéka és a sok szép reménybõl
mindössze egy teljesült: a sör tényleg hideg volt. Nem is nagyon fogyasz-
totta senki . A verseny alatt a forralt bor és a forró tea voltak a sláger italok.
A lányok pedig a júliusi idõjárásra való tekintettel téliesen öltöztek.
Már a csütörtöki elõre jelzések nagyon durva jelenségeket jósoltak a

szervezõk idegeit erõteljesen próbára téve. Döntöttünk, egy nappal halasz-
tottuk a versenyt reménykedve a vasárnapi enyhülésben.Mindent át kellett
szervezni, engedélyek, szervezõk, kísérõ hajók stb. Sikerült áttennünk. Az
elõzetesen tervezett létszám kb. 30%-át elveszítettük, azonban így bizton-
ságos körülmények mellett bonyolíthattuk a versenyt. Szombaton erre
nem lett volna esély.
Köszönet a résztvevõknek, segítõknek, szurkolóknak! Nem hagyták,

hogy a hangulat elillanjon, néhány csepp esõmiatt. 101 hajóegység, össze-
sen 219 versenyzõ vágott neki a 28 km-es verseny távnak és a 10 km-es
Friss -túrázó szakasznak.
A versenytávot a Ráckevei(Soroksári)-Duna-ág két legszebb és leggon-

dozottabb szabad strandja között jelöltük ki. A kenuk, kajakok, sárkányha-
jók és egy elszánt outrigger a csodálatos ráckevei strandról rajtolt és 14 ki-
lométerrel följebb a vadregényes Szigetcsépi öböl strandjának fövényén
szállt ki elõször a hajóból, hogy felfrissítse magát, majd ugyanezzel a len-
dülettel a kiskunlacházi frissítõpont érintésével visszaevezzen Ráckevére.
A két strand az RSD két legkedveltebb kikötõ és táborozó helye. A célba

érkezõk a Ráckeve Városi Konyha finom ebédjével pótolták az elégetett
kalóriákat.
Az új Vízitúra Megállóhely avatásán Szadai József polgármester, vala-

mint a Kajak Kenu Szövetség képviseletében Nyikos András mondott be-
szédet,majdmegtörtént a nemzeti színû szalag átvágása.A lehetõ legszak-
avatottabb közönség vett részt a ceremónián, ugyanis a jelenlevõk által le-
evezett kilométerek száma valószínûleg csak hét jegyû számmal fejezhetõ
ki. Reméljük visszatérõként többször is igénybe fogják venni a létesít-
mény által nyújtott színvonalas szolgáltatást.

A program a nagyon várt eredményhirdetéssel folytatódott. Valameny-
nyi résztvevõ, a verseny emblémájával ellátott pólót, oklevelet és érmet
kapott. A dobogósok a szövetség által biztosított egyedi érmeket vehették
át. A résztvevõk bebizonyították, hogy esõs szeles idõben is élvezetes tud
lenni az evezés, vízitúrázás, versengés.Mindez felkészülés, alkalmazkodó
képesség és leginkább akarat kérdése.

Köszönet minden résztvevõnek!
A szervezõk nevében:Foki Vilmos

7 Sziget Kajak-Kenu Maraton
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Sikeresen lezajlott az Árpád Múzeum Duna
Nap alkalmából szervezett családi napja
A Nemzetközi Duna Napot minden év június

29-én tartják. Az Árpád Múzeum, együttmû-
ködve partnereivel úgy döntött, hogy a Duna-
menti múzeum elsõ családi napját ehhez as ese-
ményhez kapcsolja. Programjainkat július 2-án,
szombaton szerveztükmeg. Helyszíneink aMú-
zeum, a voltMHSz épület, a Vadkacsa Strand, a
Hajómalom és maga a Duna voltak. Az utóbbin
a Kis-Duna kenu túra csapata szervezett egy
Balabán-túrát.
A Múzeumban egy az új régészeti kutatások

anyagából válogatást bemutató vitrint (�Mikro-
tárlat�) mutattunkmeg a vendégeknek. Az eme-
leten a KACS Mûhely múzeumpedagógusa,
Nagy Anikó várta kreatív foglalkozással a gyer-
mekeket. Az udvaron a kései középkort idézõ
hagyományõrzõ vitézek táboroztak. Délután õk
átmentek a Szabad strandra, ahol kisebb bemu-
tatót rögtönöztek. Délután egy a Duna-ág hor-
gász történetérõl, szabályozásáról szóló elõadás
(Závori Zsolttól) és egy a régészettudományt be-
mutató elõadás várta az érdeklõdõket.

A Hajómalomban bemutató õrlést tartottunk
13 órakor. AzMHSz-ben víz alatti régészetet be-
mutató poszterkiállítás nyílt, a ház mellett felsze-
reléseket lehetett kipróbálni. Délelõtt az újabb víz
alatti kutatásokról hallgathattakmeg elõadást.
A több helyszínt, számos partnert felvonulta-

tó, összetett programot sikerült zökkenõ nélkül
végigvinni, ez biztató jel a késõbbi, hasonló jel-
legû rendezvényeinkhez.
Az egész napos program ingyenesen volt lá-

togatható.

Partnerek: ÁrpádMúzeumRáckeve, Argona-
uta Kutatócsoport, KACs Mûhely, Kis-Duna
Kenu Túra Team, Pannon Vitézlõ Oskola, Rác-
keveiMolnár CéhAlapítvány
Dr.TóthJánosAttila régész �ÁrpádMúzeum

Fotók: dr. Tóth JánosAttila és Jáki Réka

Duna Nap az Árpád Múzeumban
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Múzeumi Képzõmûvészeti Alkotótábor
Három héten át fogadta az árpád Múzeum a képzõmûvészet iránt érdeklõdõ gyermekeket, akik Fodor Piroska a múzeum festõ-restaurátorának

irányításával megismerkedhettek a különbözõ technikákkal (víz-pasztell festés, grafika, agyaggal mintázás, tûzzománc stb.) és csodálatos alkotások
kerültek ki szorgos kezeik alól.

Fotók: Fodor Piroska, Jáki Réka



Ráckevének vanmár egyTündére is.
Barbulszka Gabriellát, a Skarica Máté
Városi Könyvtár ifjú és a gyermekek
által rajongott szép gyermek könyvtá-
rosát néhány hete ezzel a mesébe illõ
szép jelzõvel illetik. Õt kérdeztem-e
megtisztelõ címrõl:

Jáki Réka: � Hogyan lesz valakibõl
�tündér�? Mit rejt ez a �Tündérkönyv-
táros� cím? Ki adományozza, kinek jár és
mikor kaptad?
Barbulszka Gabriella: � A díjat Bos-

nyák Viktória írónõ, mûfordító, számos
gyermek- és ifjúsági könyv szerzõje alapí-
totta. A gyermekekkel foglalkozó könyv-

tárosok jól ismerik BosnyákViktória regénytrilógiáját. Az elsõ kötet az is-
kolai könyvtárban történõ rejtelmes események sorozata, ahol egy könyv-
táros kisaszszony azért szomorú, mert kevesen láto-
gatják a könyvtárát. Ebben a történetben jelenik meg
elõször a Tündérkönyvtárosok Szövetsége.
A Kolibri Kiadó és Bosnyák Viktória közösen fel-

hívást tett közzé, hogy megtalálják a köztünk élõ
Tündérkönyvtárosokat. A díjat most júniusban, a tan-
év végén adták át, amelyet nagy meglepetésemre én
nyertem és így a Tündérkönyvtárosok Szövetségének
tagja lettem hivatalosan is.
�Hol történt az átadás?
�Az átadás azÜnnepiKönyvhéten, aKatona József

Színházban történt író-olvasó találkozókkal egybeköt-
ve.A díjat BosnyákViktória adta át természetesen.
�Mit gondolsz, miért éppen te nyerted el, ha jól tu-

dom az olvasók szavazatai alapján kaphatja meg aki
arra érdemes?
� Az ajánlást az olvasók adhatták le, akik legalább 5mondatban leírják,

hogy miért és kinek ajánlják a fenti címet. Nekik kell megfogalmazniuk,
hogy õk tündérnek tartják-e saját könyvtárosukat. Jelölhetnek iskolában
tevékenykedõ könyvtáros tanárokat, gyermekkönyvtárakban dolgozó
könyvtárosokat. Azok, akik kellõ számú pozitív értékelést kaptak, hivata-
losan is megkaphatják ezt a megtisztelõ címet. Egyáltalán nem számítot-
tam arra, hogy ennyien veszik a fáradtságot és jelölnek erre a címre. Min-
den nap teszek azért, hogy az olvasók szeressenek könyvtárba járni, sze-
ressék a könyveket, de ma már azért egyre nehezebb. Nagyon meglepõd-
tem és köszönöm az olvasóimnak, hogy �tündérkönyvtárosnak� tartanak.
�Miért lettél gyerekkönyvtáros, mindig ez szerettél volna lenni?
�Abban biztos voltam, hogy gyerekekkel szeretnék foglalkozni.Már fi-

atalabb koromban is bárhova mentem, vendégségbe vagy összejövetelek-
re, valahogymindig körülvettek a gyerekek és velem szerettek volna lenni,
játszani. Hamar megtaláltam velük a közös
hangot. Hozzájuk mindig van és lesz türel-
mem, feltöltik az embert szeretettel és energi-
ával. Másrészt nagyon szerettem olvasni,
imádtam az irodalmat. Ebbõl a kettõbõl ala-
kult ki végül, hogy informatikus-könyvtáros-
nak jelentkeztem a fõiskolára.
�Mióta dolgozol itt Ráckevén?
� 2008 óta dolgozom Ráckevén, akkor

kerültem a gyermek részlegre és azóta is ott
vagyok.

� Mi ennek a munkának a legnagyobb szépsége szerinted? És nehézsé-
ge?Ha van�
� A szépsége, hogy kreativitás szükséges hozzá. Minden héten, hónap-

ban újabb ötletekkel, programokkal kell elõállni, hogy ma, 2016-ban mû-
ködõképes legyen egy könyvtár, hogy mûködjön, mint közösségi tér. Én
nagyon szeretem ezt a részét. Amásik fantasztikus, hogy évek során felnö-
vekvõ gyerekek útját végigkísérhetem. Megismerünk valakit óvodásként
és gimnazistaként tér vissza. Végig tudom figyelni, követni az olvasási
szokásait, azt hogyan változik a személyisége. Rengeteg apró, kis egyéni-
séget ismerhetekmeg.
Nehézsége inkább abból adódik, hogy a könyvtárosok mai napig

nehéz helyzetben vannak, a könyvtári életpályamodell kiépítését át-
tették 2018-ra. Sok sztereotípiát ragasztanak ránk, azt gondolják,
hogy az ember reggel leül egy székbe és egész nap olvas. Mivel sok
könyvtár az ország egész területén kevés emberrel dolgozik, sokkal
több szakmai feladat hárul egy-egy emberre, de a szakmai fejlõdést
nem támogatják, a képzések többsége fizetõs.
� Miért tartod fontosnak a gyerekekkel való számos közös programot,

foglalkozásokat, kézmûvességet, táborokat?
� Nekünk itt Ráckevén szerencsénk van, hogy

ilyen szép környezetben várhatjuk az olvasókat, de
ez önmagában kevés lenne, ezért kell pályázatokat,
rendezvényeket, táborokat szervezni. Fontos, hogy
személyes kapcsolatunk legyen az olvasóval, legyen
idõ vele beszélgetni pár percet, egy olyan könyvet
ajánlani neki, amimeghatározhatja az összes további
könyvhöz való hozzáállását. Esetleg egy könyv
problémamegoldó, személyiségformáló hatással is
lehet egy gyermekre. Én személy szerint azokat az
értékeket próbálom továbbvinni, amit gyermekko-
romban ismertem és szerettemmeg. Azt, hogy öröm
legyen az alkotás, a kézmûveskedés. Hogy késõbb
legyen egy szép emléke az olvasónak a könyvtárról,
a könyvtárosról.

�Óhatatlan, hogy az embernek legyenek kedves kis olvasói, kedvencei?
Van, aki nagyon a szívedhez nõtt már az évek alatt?
�Vannak sokan persze, de többen vannak, akik azóta már szinte felnõt-

tek. Nevet úgysemmondanék, de most is van kedvencem, sok éve jár már
a könyvtárba, és igazi gyerek, aki elmeséli az élményeit, jókedvû, nevetõs,
feltölt energiával, és miatta is érdemes továbbcsinálni ezt amunkát.
� Távlati terveid, álmaid?
� Szeretnék még szakmailag fejlõdni. 2013-ban kaptam meg a

Nagy Ferenc-díjat, a Magyar Könyvtárosok Egyesületének díját, amit
30 év alattiak kaphatnak. Jövõre szeretnék újra pályázni a 35 év alatti-
ak díjára, az Év Fiatal Könyvtárosára. Két évvel ezelõtt nem nyertem
vele, de kiválasztották pályázatomat és részleteket mutattak be belõle
az Emberi ErõforrásokMinisztériumában, felhasználva azt a könyvtá-
ri életpályamodell bemutatásához.

Ilyen és ehhez hasonló élményeket szeret-
nék még szerezni és még jó néhány generáci-
ót felnevelni, megszerettetni sok gyerekkel az
olvasást, megtanítani, hogy mi az az olvasási
élmény és megmutatni, hogy milyen egy
�Tündérkönyvtáros�.
� Köszönöm a beszélgetést és kívánok Ne-

ked még nagyon sok szép évet és sikert
�Tündérkönyvtárosként� is itt Ráckevén.
� Én köszönöm!

Jáki Réka
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Ami �Tündérkönyvtárosunk� Barbulszka Gabriella
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Nyugati front � amélységi védelem elve,
a Hindenburg-vonal (1)

Falkenhayn távozásaután elõbbErichLudendorff,majdPaul vonHinden-
burg vezette a német vezérkart, akik eldöntötték, hogy mindenképpen meg
kell változtatni a német hadsereget rendkívül kimerítõ eddigi stratégiát. A
�mindenáron támadni�politikájahelyett úgydöntöttek, hogymár anyári idõ-
szaktól kezdõdõen elõkészítik a hadsereget a védelmi tevékenységre, a táma-
dást más frontokon alkalmazzák, a nyugaton felszabaduló erõket is bevetve.
Az erõdítményrendszert (Hindenburg-vonal, hivatalosan Siegfried-vonal)
Arrastól Saint-Quentin déli részéig kezdték kiépíteni, így a frontvonal lénye-
gesen lerövidült, lehetõvé vált mintegy tíz hadosztály kivonása. Hindenburg
nevéhez fûzõdikazúgynevezettmélységivédelemelve,melyháromfõzóná-
ból áll. Legfontosabb része azütközõzóna, mely két lövészárokból állt, ben-
ne elõregyártott beton géppuska fészkekkel, és kapcsolódó tûzkörletekkel, az
állománytmély földalatti bunkerekvédték.Azütközõzónaelõtt 550m-rehú-
zódott az elõretolt zóna, raj erejû védelmi állások sorozata. Az ütközõzóna
mögött 5500mmélységûhátsó zóna, a tartalékokösszevonásánakhelye.

Román front � Románia hadba lépése
Eleget téve az antant sürgetésének, Románia � szerény katonai képessé-

gei ellenére � augusztus 27-én hadat üzent Ausztria-Magyarországnak, és
23 hadosztályából 12, három hadoszlopban megindult Erdély felé, ahol
mindössze öt osztrák-magyar hadosztály állt velük szemben. A támadók
számára váratlan volt a visszavágás gyorsasága és ereje, mert a Falken-
hayn által javasolt terv életbe lépett,mely szerintMackensen irányítja a ro-
mánok elleni, bolgárokkal támogatott támadást. A román hadsereg által el-
özönlött erdélyi területeket a gyors német � osztrák-magyar � bolgár táma-
dás rövid idõn belül visszafoglalta.

Olasz front � a hatodik isonzói csata,melybenKratoch-
vil nagyváradi négyeseimegint hõsiesen helytálltak
Augusztus hatodikán, az aostai herceg vezette olasz erõk támadásával

indult a csata,melynek során az olaszoknak sikerült az elõrenyomulás , sõt
8-ánmárGoriziát is elfoglalják. Ez a csata rövid hadtörténeti összefoglaló-
ja, de hogymilyenmagyar erõfeszítések, vitéz helytállás volt emögött, azt
megtudhatjuk a cikksorozatban korábbanmár többször idézett, Kratochvil
Károly ezredesrõl szóló könyvbõl. (2) Kratochvil ezredes tartalékban lévõ
nagyváradi 4. honvéd ezredéhez éjfél elõtt érkezik meg a parancs, hogy
foglalják vissza az elveszett lövészárkokat két zászlóaljjal, ezt reggelre
végrehajtják. Ezután a sokszor gazdát cserélt Monte San Michele-ért fo-
lyik a csata, a nagyváradiak még a visszavonulási parancs után is harcol-
nak. A magyaroké maradt a rendkívüli stratégiai fontosságú 100 lépés
hosszúságú Schönberg-alagút, mely a Monte San Michele kúpját átvágva
biztosította az elsõ vonalak ellátását. Az ezred két napig étlen szomjan har-
colt az alagútért, végül többszöri parancsra vonultak csak vissza augusztus
9-én. Kratochvil kezd kimerülni, elöljárói hosszabb szabadságra küldik.

Dunai flottila (3)
A román hadba lépéssel kiújultak a harcok aDunán ésmellékfolyóin. A

román hadba lépéskor egy teljes német páncélozott motorcsónak flottát
vezényeltek a Dunára. A románok a hadba lépésüket követõen azonnal
megtámadták a Ruszcsuk elõtt horgonyzó hajóegységeinket, de torpedó-
juk nem a SAVAmonitort, hanem egy szénnel és benzinnel megrakott sa-

ját uszályt talált el. Ameglepetésszerû román torpedótámadás után a flotti-
la teljes hajóállományával megtámadta Gyurgyevo (Giurgiu) román kikö-
tõvárost, ésmegsemmisítette az ellenséges hajókat, és hadianyagot, ezután
a Belene-csatornán létesített bázisára vonult.
A Románia elleni háború kitörésekor flottilánk az alábbiak szerint tago-

zódott.
I. Monitorosztály: TEMES II., ENNS, BARSCH, VIZA, SAVA, INN,

COMPÓ,WELS
II. Monitorosztály: BODROG, KÖRÖS, MAROS, STÖR, LACHS,

SZAMOS, LEITHA, CSUKA, FOGAS
Fegyveres gõzösök: ÁLMOS, HELENE, VÁG, UNA, BALATON,

SÁMSON, BAJA, BÁCSKA
Hajóegységeink november végéig Orsova és Ruszcsuk között a román,

orosz és szerb hajók közül hat gõzöst és 80 uszályt zsákmányoltak a "há-
borús zsákmányjog" alapján.

Egyéb fontos események (1)
Augusztus 1. Szalonikiben 5000 orosz, majd 11000 olasz katona csat-

lakozik a térségben állomásozó antant erõkhöz.
Augusztus 17. Bulgária megelõzõ csapást mér az észak-görögországi

macedón területekre, az elõrenyomulás eredményes, az ellenséget vissza-
szorítják a Sturma folyóig, és 18-án elfoglalják Florinát.
Augusztus 19. Német bányászok a Ruhr-vidéken sztrájkba kezdenek

az élelmiszerhiány és az inflációmiatt.
Augusztus 28.Olaszország hadat üzenNémetországnak.

ARCKÉPCSARNOK
Podruzsik János, aki a kezdetétõl
az összeomlásig végigküzdötte

aNagyHáborút (4)

1883-ban született Ráckevén, gazdálko-
dó volt. Elsõ alkalommal 1904-ben vonult
be katonai szolgálatra, a 32. császári és kirá-
lyi gyalogezredhez Budapestre a Mária Te-
rézia Laktanyába, ahonnan rövid idõ múlva
átvezényelték a 13.közös huszárezredhez.
Másodszor 1914. július 27-én hívták be az
1. honvéd tüzérezredhez, a szerb fronton
decemberig harcolt az ezred kötelékében. Ezután a háború végéig az olasz
fronton küzdött. Kitüntették a Bronz Károly Csapatkeresztttel, valamint a
Háborús Emlékéremmel. Azon kevesek közé tartozott, akik végigharcol-
ták a háborút. Emlékét megõrizzük !

Hivatkozások
1. Ian Westwell: Az I. világháború napról napra � Hajja és fiai � 2001.,
104-109. oldal, 188-189. old.
2. Domonkos László: Az elfelejtett parancsnok � MASSZI kiadó Buda-
pest � 2010., 115. oldal
3. Csonkaréti Károly: Hadihajók a Dunán � Zrínyi Kiadó Budapest �
1980., 188-189.oldal
4. Halasi László: Magyar Huszárok Ráckevérõl az I. világháborúban �
Tabló �Az �Árpád�MuzeálisGyûjtemény �EMLÉKEZZÜNKANAGY
HÁBORÚRÁCKEVEI HÕSEIRE ÉSÁLDOZATAIRA�� címû 2014.
novemberi kiállításának anyagából Dr. Zellei Gábor

100 éve történt
cikksorozat az I. világháború fontosabb eseményeirõl (� 1916. augusztus �)
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EGY CSÉSZE KÁVÉ...
Sifrik Ferenccel

a Ráckevei Horgász Egyesület elnökével
A Ráckevei Újság júliusi számában olvashattak arról,

hogy a Ráckevei Horgász egyesület 75. évi jubileumát ün-
nepli az idén. A horgászok látványa a Kis-Dunánkon hoz-
zátartozik a mindennapjainkhoz, hiszen akármikor letekin-
tünk a vízre akár az Árpád-híd lábánál, akár sétányokon,
vagy a víz közepén egy csónakban, de mindig láthatjuk a
pecabotot tartó, figyelõ alakokat. A halászat Ráckevén is
századokon át a megélhetés egyik fõ forrása volt, ami ter-
mészetes a folyók mentén élõ települések lakóinál, hiszen a
halászat, horgászat egy õsi formája a táplálékszerzésnek,
mely (horgász-)bot, zsinór és horog segítségével történik,
és célja egy hal kifogása, zsákmányolása egy adott vízterü-
letbõl. A horgászat célja a 21. században már nem fõleg a
táplálékszerzés (ún. húshorgászat), hanem sokkal inkább a
kikapcsolódás a természetben vagy hobbi, amellett a hor-
gászat egy elismert sportággá is vált, hiszen a horgászok számos országos
és nemzetközi bajnokság keretébenmérettetik megmagukat, de azért akad
még Ráckevén is olyan horgász, akinek megélhetést nyújtanak halaink.
Amikor leültem Sifrik Ferenccel a Ráckevei Horgász Egyesület elnöké-

vel beszélgetni, nem is gondoltam, hogy mennyi érdekes és talán nem csak
számomra, hanem az újság olvasói számára is új információt tudok meg
errõl a hobbiról, szenvedélyrõl, az egyesület mûködésérõl országos és he-
lyi szinten felállított szabályozókról. Egy sokkal összetettebb és komolyabb
szervezõdés bontakozott ki elõttem, mint amit gondoltam eddig.
Jáki Réka: � Elnök úr, 75 éves az egyesületük, mesélne a kezdetekrõl?
Sifrik Ferenc: �Valóban, egyesületünk öregszik, hiszen tényleg ebben

az évben ünnepeljük a 75. évfordulónkat. Akkor a kezdetektõl: 1941-ben
lehetõség adódott bérleményes árverésen a halászat mellett bérleti jog
megszerzésére. A 41 fõt számláló alapító tagság a drága bérleménymegfi-
zetésére a sportegyleti pénztártól kölcsönt vett fel és az alapító tagokmeg-
kezdhették a horgászást. Létrehoztak egy horgászirodát, amely az
Adamkó-féle vendéglõ egyik helyisége volt.
Az egyesület elsõ elnöke Appel Mihály, társelnök Monostory Gyula,

titkár Somhegyi Jenõ, jegyzõ Litkei Emil, pénztárnok Herodek György,
gazda Gyene András, sportigazgató Holdonner József és ellenõr Nebcsik
József voltak.Az egyesület életképességét bizonyította, hogymár az alapí-
tás évében a létszám elérte a 67 fõt.
1945 után a poltikai változásokat követõen az egyesületi élet lendülete-

sen szervezõdött,már 140-re nõtt a taglétszám, ezért egy új nagyobb irodát
béreltek a sas vendéglõben. 1948-ban pedig a Kerekzátony szigetre a Kiss
Ernõ-féle vendéglõbe költöztek, egyre bõvülõ létszámmal, amely 1956-ra
elérte az 500 fõt. Ezért az 1956-ban választott vezetõség, élén Rékasi Béla
elnökkel úgy döntött, hogy épít egy önálló horgásztanyát. 1959-ben telket
vásároltak és a tagok 200 ft-os hozzájárulásával, valamint "társadalmi
munkával" felépítették a jelenlegi horgásztanyát. Így a tanya felépítésével,
alkalmazott foglalkoztatásával az iroda már helyben mûködött. Vendég-
szobákat is létrehoztak, pincét is kialakítottak, a tagság szórakoztatását
klubhelység és büfé is biztosította. 1980-ra az egyesület elérte az 1500,
1995-re pedig a 2000 fõnyi taglétszámot, így a Duna-ág második legna-
gyobb egyesületeként tartották már számon. 1995-tõl a létszámemelkedés
el kezdett stagnálni, majd 1999-tõl csökkenni. Ez a csökkenés sajnos, a
mai napig tart, vagy jó esetben stagnál, amelynek okairólmajdmég beszé-
lek, de visszakanyarodva egy gondolatra az alapító tagok érdemeinek elis-
merése mellett, ki kell emelni Rékasi Béla tevékenységét, aki egyesüle-
tünk meghatározó személyisége volt. Azon kívül, hogy a tanya építését õ
kezdeményezte, vezetése alatt élte szervezetünk fénykorát. Béla bácsi ak-

tívan részt vett aDunaági IntézõBizottság szervezésében és
munkájában is. Ráadásul helyiséget biztosított a bizottság
mûködéséhez is.
� Tulajdonképpen kihez tartoznak a vízterületek, hogyan

alakulnak a tulajdonviszonyok?
� A vizeink, folyóink és a benne található élõvilág ama-

gyar állam tulajdona, és ez reméljükmindig is ígymarad�
De a vízkezelõi jogot ki lehet adni, pl. éppen a horgászegye-
sületeknek, szövetségeknek is. A 70-es években a Rácke-
vei-Soroksári Kis Duna-ágon mûködõ horgászegyesületek
még meghatározott vízterülettel rendelkeztek. Az akkori
nevén Dolgozók Ráckevei Horgász Egyesület vízterülete a
15,5-20,5 folyamkilométer közötti szakasza voltmaximali-
zált létszámmal. Felvételre csak hosszú várakozás után ki-
halási sorrendben volt lehetõség. Ma már nincsenek hatá-

rok, az egyesület nevébõl eltûnt a �dolgozók� megnevezés és a tagfelvétel
sincs korlátozva. Megszûnt viszont a három botos horgászat, kötelezõ lett
a horgászvizsga és megjelent a mennyiségi korlátozás. Ma az egyesüle-
tünk aRáckeveiDunaágiHorgász Szövetség tagja, amely 29 helyi horgász
szövetségbõl alulról építkezve jött létre és egy felújított tanyaingatlannal
rendelkezünk. Ez a szövetség a Kvassay zsiliptõl a Tassi zsilipig kezeli a
vizet és a közbe esõ csatornákat. Kétszer tartanak egy évben közgyûlést, a
29 egyesület egy fõt alanyi jogon delegálhat, és 500 fõként plusz egy-egy
fõt, tehát így veszünk részt a közgyûléseken. Ezen kívül évente tartanak
egy-két elnökségi ülést, és persze versenyeket is rendeznek, majálisokat.
Az egyesület jelenlegi vezetése az én elnökségemmel mindent megtesz
annak érdekében, hogy a tagságot a napjainkban elvárható színvonalon ki-
szolgálja és a Ráckevei Dunaági Horgász Szövetséggel karöltve azon
munkálkodunk, hogy a Duna-ág halállománya és a fogási eredmények
emelkedjenek.
�Önt mióta elnök? Ésmit rejt ez a tisztség?
� Én Szûcs András betegsége alatt már helyettesítettem a 90-es évek

elején, és amikor beteg lett, akkor behívtak a vezetõségbe, hogy vállal-
nám- e, így közel 25 éve vagyok az elnök. Tulajdonképpen 5 éves korom
óta lételemem a víz, a horgászat, a Kerekzátonyon születtem és nagyon fi-
atalonmár egyesületi tag is voltam. Az elnök hatáskörét az egyesület alap-
szabálya határozzameg, ahogyanminden tisztségviselõjét is. Az elnök kö-
teles összehívni az üléseket, levezetni a napirendeket, ugyanígy a küldött
közgyûlések összehívása, levezetése. Az alapszabály szerint 2 vezetõségi
ülés kötelezõ évente és egy küldött közgyûlés.Mivel az egyesületi létszám
olyan nagy számú, hogy nem nagyon férnénk el sehol, hiszen az egész
Ráckevei Horgász Egyesület kb. 1500 fõt számlál, ezért lehetõvé tette egy
belsõ jogszabály, hogy küldötteket válasszunk, és azok vesznek részt az
éves közgyûlésen.
� Ez a 1500 fõ mind ráckevei lakos?
� Nem, sõt a tagság nagy része nem is ráckeveiekbõl tevõdött össze ré-

gen sem, bár már változott kissé ez az arány, mostanában lehet is látni,
hogy kezdenek kiürülni a kis nyaralók, nagyon sokan kiöregedtek, nem
járnak le, sok az eladó ingatlan, ezért csökkent a budapesti horgászok szá-
ma. Talán 50-50%-ban van ez az arány.
�Ön is lelkes horgász gondolom. Amai napig ûzi ezt a szenvedélyt?
� Eredeti szakmámra nézve én elektromûszerész vagyok, és egy vállal-

kozásom van, amely viszonylag sok szabadságot adott, ezért is tudtam és
tudtam ennek a hobbimnak mindig elég idõt áldozni és ezt a tisztséget is
vállalni. Gyerekkoromóta horgászom, és ahogy említettem aKerekzátony
szigeten születtem, ezért belenõttem a természetbe, a vízbe. Ma már nem
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sokat horgászom Ráckevén, mert én világ életemben csónakos horgász
voltam. Régen meg lehetett azt tenni, hogy az ember levitte a csónakot, a
motort, a botjait, este kikötött, letakarta, otthagyta és azt õszig otthagytuk,
de soha senki nem bántotta, vitte el a másikét. ma már ezt nem lehet, egy
óra alatt sajnos eltûnhet mindenünk� Ezért arra én már nem vagyok al-
kalmas, hogy, hogy nap, mint nap lecipeljek mindent a vízre, így Szente-
sen vettem egy tanyát közel 30 éve, amely vízparti és énminden csütörtök-
tõl vasárnapig ott horgászom a Tiszán (Körösön?). Azért is vettem énmeg
ezt a tanyát annak idején, mert itt már túlzsúfolt volt a Duna, a stégek, csó-
nakok egymást érik szinte. De tudomásom van persze az itteni dolgokról,
ebben is benne vagyok természetesen. Ami szabadidõm van, azt én ezzel
töltöm, de ami családunk szerencsére szereti is a halat,mi esszük szívesen,
mert van, aki csak a halfogás élvezetéért, öröméért horgászik. Hogy mi jó
benne, hát azt mindenkinek magának kell megtapasztalnia. Van, akinek
pihenés, de aki aktívan horgászik, az bizony elfárad, hiszen koncentrálnia
kell, ha kell gyorsan felugrani, cselekedni, fölállni, leülni, olyan, mintha
dolgozna az ember. A versenyzés pedig valóban külön kategória, engem
igazán soha nemvonzott, de egyesületi elnökként természetesen pártolom,
sõt az ifjúság ránevelésének egyik fontos része, de van, aki csak a verse-
nyeknek él, õk a profi horgászok.
�Önnekmekkora volt a legnagyobb hala?
�Nem is tudom�Igaz, a busa nem számít nemes halnak, de aki perge-

tõ horgászatot folytat, tekintve, hogy a Dunában sok busa él, az akaratla-
nul is beleakad. Na, most busából fogtam 40 kg körülit, külsõ akadással.
Harcsából 22 kg volt a legnagyobb, amurból
olyan 18-20 kg körüliek, pontyból olyan 15
kg. A legfinomabbnak a harcsát tartom, mert
szálkamentes, és ízes, de a legszebb hal a sül-
lõ szerintem, annak kevésbé ízes a húsa, de
nagyon szép fehér és nagyon finom fûszere-
zéssel ízletesen lehet elkészíteni. A horgá-
szok pedig a pontyokra a legbüszkébbek, va-
lamiért a többségük pontycentrikus. Emellett
minden vízben lehet fogni keszegféléket, ne-
mes halakat telepítenek: ponty, csuka, süllõ,
balin, harcsa. Ráckevei Dunaági Horgász
Szövetség lát el bennünket okmányokkal is, mi csak értékesítjük õket, õk
gondoskodnak a halnövelésrõl, haltelepítésrõl, megfelelõ halmennyiség
vásárlásáról. Nekik is van 5 db halastavunk Makádon, Szigetbecsén pe-
dig egy kisebb nevelõtelepünk, ha ebben kevés a telepítéshez a hal, akkor
õk vásárolnakmég halat, vagy a bérnevelésbõl is kapnak vissza.
�Milyen halakat lehet itt a Duna-ágban kifogni?
�Ami eltûnt és élvezhetõ ízû hal volt, az a kárász és a compo. Mindket-

tõt a szövetség szaporítja, telepíti, tiltólistán is vannak fogás szempontjá-
ból, bár a compónál kezd olyan szaporulat lenni, hogy gondolkodnak rajta,
hogy azt felszabadítják valamilyen korlátozással.
� Ezek a szabályozók, a telepítés, a horgászati tilalmak stb. országos ér-

vényûek vagy a ráckevei szövetség által meghatározottak?
� Tulajdonképpen van egy magyar országos horgászrend, amelyet a

MOHOSZ (Magyar Országos Horgász Szövetség) alkotott meg annak
idején és módosításokkal ma is érvényben van, és ettõl eltérõen mindig a
helyi vízkezelõ, ami itt nálunk a Ráckevei Dunaági Horgász Szövetség
szigorúbb szabályokat hozhat, de azt enyhíteni nem lehet, csak szigorítani
legfeljebb. Ezért hívjuk fel a figyelmet és szerepel minden leiratban, hogy
bárki bárhová megy horgászni a helyi szabályozókról gyõzõdjön meg,
mert nem egyeznek meg teljesen mindenhol. A szövetség minden évben
kiad egy kis könyvet a változásoknak megfelelõen, és azt az éves területi
jegyhez mindenki megkapja, abból tájékozódhat az éves tervekrõl, telepí-
tésrõl, a pár hetes tilalomról, amely általában novemberben van, és a válto-
zásokról, méretileg, darabszám, súly, hol vannak tiltott helyek stb.
�Mibõl tarja fent magát pl. a ráckevei egyesület?
� Kimondottan csak a tagdíjból, ami évi 4000 Ft. Ma már egyre nehe-

zebben sikerül ebbõl nekünk is fejlõdni, régebben voltak pályázatok, most
ez is egyre kevesebb, mi is belekezdtünk a horgásztanyán egy felújításba,

elég sok költségbe került, így most pl. most 3. évben rákényszerültünk ar-
ra, hogy a horgásztanyánkon nem csak a büfét, hanem a teljes tanyát kiad-
tuk bérbe, csak az irodamaradt meg, de erre a bérleti díjra szükségünk van
a fennmaradáshoz. Valaha ezt nem lehetett volna megcsinálni, mert élénk
társadalmi élet volt, mamár ez is megszûnt. Alig vagyunk egy páran, akik
néha összejövünk, minden megváltozott, nincsenek olyan szoros kapcso-
latok, barátságok. Az elnökség tagjai elég jól összetartanak, a két alelnök
SchwarczGáspár ésKirchner István, Farkas László horgászmester, Egyed
Gábor, Pillinger Sándor, Hermann Róbert. A feladatainak teljesen díjtala-
nul végezzük, csak lelkesedésbõl, már tiszteletdíjra sem futja néhány éve
Ráckeve legnagyobb civil szervezetének. Sajnos, egy ráckevei horgász ké-
pes elmenni pl. azért Dömsödre, mert ott 1000 forinttal olcsóba tagság.
� Említette az ifjúságot már, lesz utánpótlása a ráckevei horgászoknak,

hogy látja?
� Õszintén, elég siralmasnak. Igaz, nyáron még vásárolnak is gyerme-

keknek horgászjegyet a nagypapák, hogy ki mehessenek velük pecázni az
unokák, de különösen az ifi korosztályban egyre kevesebben az érdeklõdõ.
Pedig igyekszünk nemcsak felnõtt, hanemgyermekversenyeket is szervez-
ni, néhány éve kitaláltuk ésmi rendezzük aDuna-parti IskolákHorgászver-
senyét. Egyre kevesebb a jelentkezõ, egyszerûen nem lehet õket megfogni.
Kevesen tudják, csak akiket igazán érdekel, hogy ahhoz, hogy valaki állami
horgászjegyet szerezhessen, annak komoly elméleti vizsgát kell tennie. Há-
romegyesület a csepeli, a szigetszentmiklósi és a ráckevei jogosult vizsgáz-
tatni, de a NÉBIH (Nemzeti Élelmiszerlánc-biztonsági Hivatal) hatásköre,

ami alá tartozik a MOHOSZ (Magyar Orszá-
gos Horgász Szövetség) is, és sajnos nem tu-
dunk segíteni sem, mert elõre meghatározott
vizsgaidõpontok vannak, amelyeket bármikor
ellenõrizhetnek. Pedig állami horgászjegyet
csak az válthat, aki levizsgázott, de onnantól
kezdve bármelyik egyesületbe beléphet az or-
szág területén és válthat akárhol horgászjegyet.
�Mit tart Ön a fürdõzõk és a horgászok kö-

zötti feloldhatatlan ellentétrõl, ez számunkra
ráckeveiek számára nem ritka jelenség�
� Ez olyan, mint a közlekedés. Meg kell

egymással egyezni, egymás mellett kell tudni élni. Egyébként a halakat
nem zavarja a fürdõzõ, hiszen a vízben neki is vannak haltársai, számára
az, hogy a vízben valaki úszkál, az nem riasztja el a halakat, a stégrõl való
ugrálás, a dobolás, azmár igen.
�Milyennek látja így a horgászás jövõjét?
� Horgászni mindig fognak, ettõl én nem félek. Elértük ezt az 1500-as

létszámot, ez stagnál, amennyien kilépnek, talán annyian be is. Nõni nem
növekszik a létszám, de távoli jövõben, hogy mi lesz, nem tudom, remé-
lem legalább a vizeink a magyar állam tulajdonában maradnak, hiszen
minden vízben élõ hal, az állam tulajdonát képezi. Most is volt egy kis iz-
galom, hiszen lejért a Dunaági Horgász Szövetség 15 éves vízkezelõi joga
a víz felett, ezt általában pályáztatni szokták, most szerencsére a
MOHOSZ az egész ország területén kiosztotta újra a bérleményeket, így
újabb 15 évremegkapta a szövetség.
Az egyesület jelen vezetése az én elnöklésem alatt igyekszik mindent

megtenni annak érdekében, hogy a meglévõ tagságot kiszolgálja. A Rác-
kevei Dunaági Horgász Szövetséggel karöltve azon dolgozunk, hogy a
Duna-ág halállománya és a fogási eredmények emelkedjenek. Ezért itt
szeretném megragadni a lehetõséget, hogy a vezetõség nevében köszöne-
temet fejezzemkimindazoknak, akik aRáckeveiHorgász Egyesületmun-
káját támogatják. Ezenkívül egyesületi tagjainkkal együtt tisztelettel és há-
lával emlékezünk vissza az alapító tagokra és az elhunyt aktivistákra. Úgy
gondolom, hogy az elmúlt 75 év kötelezi az egyesület vezetését, hogy e
patináns egyesületünk tagságát megbecsülve ingatlanát gondozva, elköte-
lezetten és felelõsen végezze feladatait. Ez így is marad és akkor a Duna-
ágmindenkori meghatározó egyesületemûködhet tovább.
�Kívánom, hogy így legyen és köszönöm a beszélgetést!
� Én köszönöm a lehetõséget! És várjuk az új tagokat! Jáki Réka
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ARáckeveiÚjságban a közelmúltban hírét adtuk, hogy ráckevei sporto-
lóként, bekerültem a Pályaíjász Világkupára induló csapatba, így a társa-
immal együtt esélyemvolt arra, hogy íjász olimpiai kvótát szerezzünkMa-
gyarországnak. A feladat nemkönnyû, de eztmár 4 évvel ezelõtt ismegta-
pasztaltam, amikor a londoni olimpiai kvóta megszerzésére tettünk kísér-
letet. Az európai íjászok esetében 3 nagy nemzetközi verseny valamelyi-
kén lehet olimpiai kvótát szerezni. Világbajnokság, Európa-bajnokság,
Világkupa. A világbajnokságon 32 kvótát osztanak ki a legjobbaknak,
egyéni és csapat szinten is, az Európa Bajnokságon csak 3 egyéni és a Vi-
lágkupán 3 egyéni és 3 csapat kvóta talált gazdára. Az eljárás meglehetõ-
sen bonyolult, célja az, hogy a mindössze 64 nõi és 64 férfi íjász minél
több ország képviselõibõl kerüljön ki.
Én az utolsó versenyen, a világkupán tudtam csatlakozni a válogatott

csapathoz, mert csak az idei évben sikerült azokat a magas pontszámokat
meglõnöm, ami az íjász Szövetség elvárása a kvalifikációs eljárásban. Be-
lépésemmel nem csak egyéniben, ha-
nem csapatban is lett volna esélyünk
a kvóta szerzésre.
Az egyik világkupa, minden évben

hagyományosan Antalyában kerül
megrendezésre. Gyönyörû tengerpar-
tot, a láthatáronmindenhol növények-
kel borítottmagas hegycsúcsokat, de a
szállodák környékén szegényes élõvi-
lágot láthattunk. A levegõ 36-39 cel-
sius fok (árnyékban), a víz 24-25 fo-
kos, és napközben általában erõs,
egyenletes szél fúj a tenger irányából.
Igazi, hamisítatlan strand idõ. A víz
csalogató, az erõs szél pedig a napozást teszi elviselhetõvé. Volt benne ré-
szünk, mert a verseny szakaszok és a gyakorló pálya nyitva tartása minden
nap engedett pár óra szabad foglalkozást. A nagyon sós vízben a strandok
környékén egy darab élõlényt nem látni, de szerencsére pár kilométerrel ar-
rébb, az óvárosi kikötõben kiderül, hogy van hal bõven a tengerben.
A távolság Budapest és Antalya között repülõvel nem tûnik olyan sok-

nak, de az Isztambuli átszállásnak köszönhetõen gyakorlatilag az egész na-
pot elvitte. A verseny szervezõi a legjobb tengerparti szállodákban szállá-
solták el a versenyzõket, aminek költségeit természetesen a versenyre ne-
vezõ sportszövetségek állják. A késõ délutáni érkezés, szoba foglalás, re-
gisztráció miatt csak gyönyörködni tudtunk a tengerben, a csobbanás a
másnapi hivatalos edzés utánig váratott magára. Az edzés érdekesen ala-
kult. Reggel 9-kor kezdtünk, szinte szélcsendben, de egy óra múlva már
meglehetõsen erõs, és változó irányú szélben birkóztunk az íjainkkal. A
szélzsák a pálya közepén vízszintesen állt az egyik irányba, míg a céltáb-
lán lévõ zászló amásik irányba. A 70méteres távon, két-három egymással
ellenkezõ irányú szél volt a táv elején-közepén-végén. Szokatlan szél volt,

itthon erre nem nagyon lehet felkészülni. A többséget zavarta az erõs lég-
mozgás, de az is látszott, hogy amikor kicsit megállt a szél, akkor szinte
mindenki teleszórta a lõlap közepén lévõ sárgamezõt a nyílvesszõivel.Azt
hiszemezen a világkupán jól szerepelni sokkal nehezebb,mint a jó olimpi-
ai szereplés, hiszen ez volt minden idõk legnagyobb létszámú pályaíjász
nemzetközi versenye. A férfi olimpiai íj kategóriában 240 körüli nevezõ
volt, ami kb. a négyszerese az olimpiai létszámnak, no persze minden or-
szág a legjobbjait küldi!
A másnapi rangsoroló versenyben ismét megkaptuk az elsõ körben az

elõzõ napon is megtapasztalt szélcsendet, igaz csak 6 lövés erejéig. Utána
feltámadt a szél és a következõ 66 lövésben általában nagyobb, néha ki-
sebb intenzitással folyamatosan hátráltatott minket a magas pontszámok
elérésében. Volt néhány legenda, akik pontszámát megnézve nagyon
meglepõdtem.Azolasz olimpia bajnokMichele Frangilli az elsõ félidõben
pont annyit lõtt, mint Én, deVictor Ruban olimpia bajnok is alig többmint

20 ponttal volt elõttem a rangsoroló
végén. Igaz ez a 22 pont helyezésben
sokat jelent, a nagyszámú pontazonos-
ságot lövõ versenyzõmiatt.
A magyarok közül Banda Árpád, a

fiatal szegedi versenyzõ lõtt a legjob-
ban 654 ponttal, utána én következtem
az olimpiai részvétel egyik feltétele-
kéntmegszabott 630 ponttal ésGajdos
Csaba 610 ponttal zárta a sort a kis
�házi versenyünkben�. A világkupa
mezõnyében ezekkel a pontokkal csak
Árpi jutott tovább, de ami számunkra
a fontosabb tényezõ volt, hogymiután

kiszelektálták elõlünk azokat akik már szereztek kvótát, mind a hárman
versenyben maradtunk a kvótaszerzõ szakaszban. Sajnos hármunk össz-
pontszáma kevés volt ahhoz, hogy a csapat versenyben is reménykedhes-
sünk a kvóta szerzésben, hogy a csapatversenyben is bent maradjunk, 652
pontos átlagot kellett volna lõnünk.
A következõ 3 napban a gyakorló pályán próbáltunk még egy pici for-

maidõzítést végrehajtani, de ez gyakorlatilag inkább a széllel való ismer-
kedést és a vesszõ válogatást, felszerelés finomítást jelentette. A belövõ
pálya kicsit messzebb volt a verseny pályától, a tájolása sem volt ugyanaz,
a szél is másképp viselkedett a városnak azon a részén.
Pénteken reggel kezdtünk neki az olimpiai kvalifikációs párbaj szakasz-

nak, ahol minimum 5 párbajt kellett nyerni a kvótáért. A 140 szóba jöhetõ
versenyzõ közül Árpi benne volt az elsõ 20-ban, én az 59. helyen álltam,
Csaba 93. volt. Ez azt jelentette, hogy Árpi elvileg magánál gyengébben
rangsorolt, én egy kicsivel erõsebb, Csaba pedigmagánál jóval erõsebb el-
lenfelet kapott. Szett rendszerben megy a verseny ezen szakasza, ami azt
jelenti, hogy nem elég jobban lõni az ellenfélnél, hanem arra is figyelni
kell, hogy a 3 lövéses szettekre szétdarabolt versenyben több szettet nyer-
jünk, mint az ellenfél. Ez egyfajta �orosz rulett� szabály, a célja az, hogy
kicsit szétzilálja a matematikai esélyeket. Esetemben ez sikerült is, mert
bár az 5 sorozatban 5 ponttal voltam jobb luxemburgi ellenfelemnél, de
sajnos a szettekben nem volt ilyen jó a pont eloszlás. Én 2x nyertem nagy
pont fölénnyel, Õ meg 3x kicsivel. Így bár én lõttem magasabb pontszá-
mot, Õ nyert a szetteken belüli jobb ponteloszlással 3:2-re. Csaba nagyon
jól vette az akadályt a nálánál erõsebb ellenféllel szemben,Árpi pedig hoz-
ta a szerintünk kötelezõ gyõzelmet. Sajnos a második körben már mind-
ketten kikaptak, és így a Rio-i részvétel számunkra csak álommaradt! Az
idei kvótaszerzés szerencse embere a szlovákok leggyengébb versenyzõje
volt, aki 622 ponttal rangsorolt, és az olimpiát megelõzõ egy évben nem is
lõtte meg a részvételhez szükséges 630 pontot. Amennyiben ezt július 11-

Olimpiai részvétel esélyei egy ráckevei sportoló szemével
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ig nem tette meg, akkor csapattársai valamelyi-
két fogja küldeni a szlovák szövetség. Ennek a
szlovák fiúnak hatalmas szerencséje volt. 4 pár-
bajon keresztül sikerült nyernie a nálánál szinte
mindig esélyesebb ellenféllel szemben, majd az
5. párbajban is olyan szerencsésen kapott ki
(6:2-re), hogy ezzel elébe került két versenyzõ-
nek is, akik 6:0-ra kaptak ki. Ez még messze lett
volna a kvótától, hiszen eredetileg csak az elsõ
három versenyzõ nyer olimpiai részvételt itt a
világkupán, de mivel két olyan csapat is nyert
csapat kvótát, akinek már volt egyénije, így az
egyéni kvótáik felszabadultak és újra osztásra
kerültek. Ezért kapott a 4-5. versenyzõ is részvé-
teli jogot Rióra. Ez még mindig kevés lett volna
a 6. helyen végzett szlovák fiúnak, de mivel az
elsõ két helyen belorusz versenyzõ végzett, vi-
szont egy ország csak egy egyéni kvótát szerez-
het, így a második helyen rangsorolt belorusz
kvótája hátrébb csúszott, és megkapta a szlovák
versenyzõ. A szerencse elemek a sportban egy-
általán nem mellékesek! A világkupa eredmé-
nyeitmegnézve az olimpiai íj kategóriában elké-
pesztõ ázsiai és ezen belül óriási dél-koreai fö-
lénymutatkozott meg.
A férfi mezõny elsõ három helyezettje, a nõi

mezõny gyõztese, a nõi csapat verseny, a férfi
csapat verseny és a vegyes páros gyõztese is dél-
koreai volt! Jutott egy ezüst érem egy orosz
hölgynek, egy bronzérem az amerikai férfi csa-
patnak, és valamelyik dobogós hely egy dél-
amerikai csapatnak. Ezeken túl szinte minden
más érmet ázsiai versenyzõk szereztekmeg.
A kvótaszerzés nekünk nem sikerült, de az

élet nem áll meg. Augusztusban két különféle
szakágban (vadászíjász és történelmi) is lesz vi-
lágbajnokság, ami külön öröm, hogymindkettõt
Magyarországon rendezik, hála a Magyar Íjász
Szövetség kiemelkedõ nemzetközi kapcsolatai-
nak és szintén átlag feletti versenyrendezési ké-
pességeinek. Ami még ennél is fontosabb, az
idei év legnagyobb eseménye a terepíjász szak-
ágban a szeptember végi dublini Terepíjász Vi-
lágbajnokság. Itt ismét nemzeti válogatottak
fogják összemérni a tudásukat. A válogatottba
kerülésnek itt is megvannak a feltételei. Az
Antalya-i világkupára való felkészülés és a tá-
mogatóimnak köszönhetõ új felszerelés jelentet-
te elõny máig érezhetõ hatással van rám. Az el-
múlt egy hónapban két új terepíjász országos
csúcsot sikerült beállítanom és két alkalommal
ebben a szakágban is meglõttem a nemzetközi
kiküldetési szintet, valamint megvédtem a tava-
lyi országos bajnoki címemet. Ezek alapján
megalapozottnak gondolom azt a reményemet,
hogy a dublini világbajnokságon is ott leszek a
válogatott csapatban. Az ottani jó szereplés igen
fontos, hiszen a VB-n lehet majd kvalifikációt
szerezni a jövõ évi terepíjász világjátékokra.
Természetesen a közeljövõ izgalmasabb ese-

ményeirõl is hírt adunk a sportszeretõ olvasóknak!
Íjász üdvözlettel:BuzásKároly

Augusztus 5. péntek
Péntek Esti Korzó (PEK)
18:00Vuk
19:00 Colour Táncegyesület
20:00 EõryViki Band
21:00 Csiga Big Band záróbuli

Rendszeres foglalkozások

Jógaminden hétfõn 19:00-tól

KéveNéptáncegyüttes próbájaminden pénte-
ken 19:30 órától

NipponTimivel augusztus 2., 9., 23., 30. kedd
20:00 és aug. 6., 27. szombat 17:00

KangooOrsival augusztus 2., 9., 23., 30. kedd
19:00, aug. 4., 11., 25. csütörtök 19:00 és aug.
6., 27. szombat 16:00

BABARUHABÖRZE
Augusztus 28. 9:00�12:00
Asztalfoglalás: 06-70-411-8812
rendezveny.babaruhaborze@gmail.com

Termékbemutatók, vásárok
Augusztus 9. kedd
Vegyescikk vásár 12:30�15:30

Summerfest Nemzetközi Folklórfesztivál
Augusztus 12�20.
Részletes programunk a címlapon!

Augusztus 20. szombat
18:00 Szent István-napi ünnepség (Szent Ist-
ván tér)
19:00Zenés-menettáncos felvonulás
20:00 Summerfest Nemzetközi Gálamûsor
18 ország részvételével
Kb. 22:30 Ünnepi tûzijáték (Savoyai-kastély
parkban)

Információ, jegyelõvétel és jelentkezés a csó-
nakfelvonulásra: Ács KárolyMûvelõdési
Központ Ráckeve, Kossuth Lajos utca 51.

06-24-518-650
szervezes@akmk.rackeve.hu
www.summerfest.rackeve.hu

Amûsorváltoztatás jogát fenntartjuk!
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Köszönetnyilvánítás
Ezúton köszönjükminden kedves családtagnak,
barátnak, ismerõsnek, kollégának, hogy 2016.
06. 29-én a gyászoló családdal együttérezvén

LEPPGYÖRGYÖT
elkísérték utolsó útjára a katolikus temetõben.

Agyászoló család
***

�Elmentem, mert mennem kellett, de szívetek
mélyén örökké veletek leszek.�
Ezúton mondunk köszönetet mindazon roko-
noknak, barátoknak, szomszédoknak és is-
merõsöknek akik
ÁJ BÁLINTNÉ született NémethMária,
hamvasztás utáni búcsúztatásán megjelentek,
urnájánál virágot helyeztek el, s mély fájdal-
munkat enyhíteni igyekeztek.Agyászolócsalád

LAPZÁRTA!
ARáckeveiÚjság 2016.SZEPTEMBERI

SZÁMÁNAK lapzártája:
2016. augusztus 25., 12.00 óra.

Kérem a lapzárta pontos betartását!
A kéziratok elfogadása nem jelenti azok
feltétlenmegjelentetését! A hirdetések

valódiságáért felelôsséget nem vállalunk!
Az újságban közölt cikkek tartalma nem
minden esetben tükrözi a kiadó és a

szerkesztõség véleményét,
és nem vállalnak érte felelõsséget.

E-mail elérhetõségek:
jreka@invitel.hu � rackeve@rackeve.hu

rujsag@invitel.hu

Kérjük írásaikat, cikkeiket, információikat,
hirdetéseiket ezekre a címekre küldjék.
Aképviselõ-testület döntése szerint a
testületi ülések a hónap 4. hetére esnek

ezentúl, de igyekszünk az újságot továbbra
isminden hónap elsõ szombatján

megjelentetni.

Köszönettel:
Jáki Réka, szerkesztõ

AKör Televízió tudósításai
� 7 sziget kanumaraton
�Vízitúra megállóhely avatás a Vadkacsa
szabadstrandon

� Summerfest eseményei
� Agusztus 20-i ünnepség

Tudósításainkat keresse a youtube-on a
Kör Televízió csatornáján!
Amûsorváltoztatás jogát fenntartjuk!
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Muszaka

5 db közepes padlizsánt felkarikázok, besó-
zom. Hagyom 20 percet pihenni. Addig kis
zsiradékon megpárolok 2 fej apróra vágott
hagymát, 3 db meghámozott paradicsomot,
felöntöm kis borral, sózom, borsozom, kis fa-
héjjal bolondítom. Hozzáadok fél kg darált
húst, kissé rottyantom. A padlizsánkarikákat
letörlöm papírtörlõvel, kis vajonmindkét olda-
lát megsütöm. Félreteszem. Ugyanígy megsü-
töm a karikára vágott krumplit is. Elkezdem
rétegezni, egy réteg padlizsán, egy réteg
krumpli, darált húsos mártás, ismét padlizsán,
krumpli, mártás. Addig rétegezzük,míg elfogy
a hozzávaló. Ekkor 7 dl tejbõl, 5-6 ek. lisztbõl,
3 tojássárgájából besamelt fõzünk, ízesítjük,
só, bors, szerecsendió, és ráöntjük a várakozó
ételünkre. Mehet a sütõbe, reszelt sajttal meg-
szórva. A besamelbe is tegyünk sajtot, mert
gazdagabb ízeket nyerünk.

Csillagtök töltve
2 db szép csillagtököt meghámozok, ketté-

vágok, kiszedem a belsejét. Megpárolok 1 jó
nagy fej hagymát, hozzáadom a kikapart tök
belet � ha nemmagos �, 2 cikk fokhagymát, 50
dkg darált pulykahúst. Sózom, borsozom, kis-
sé megpárolom. Ha picit hûl, hozzáütök egy
tojást, kis búzadarát, esetleg kis reszelt sajtot.
Én úgy szoktam, ami van a kamrában. Meg-
szórom petrezselyemzölddel, és betöltöm a
kissé elõre megpárolt csillagtökökbe. Mehet a
sütõbe. Kaporszósszal tálalom.

Gombás töltött cukkini
A módszer ugyanaz mint a csillagtöknél,

csak gombás raguval töltöm. Ha nem akarjuk
bekapcsolni a sütõt, egy nagy lábosban elkészí-
temakaporszószt, belehelyezemóvatosan a töl-
tött cukkiniket, és éppen csak egyet rottyantom,
hiszenminden elõremeg van fõzve, párolva.

Cukkinisaláta nyersen
A cukkinit lereszelem, kissé sózom, kicsa-

varom. Lakára vágott hagymát adok hozzá, íz-
lés szerint. Nyakon öntöm jó sok majonézzel,
ízlés szerint sózom, esetleg kis citromlével is
ízesíthetem.Csak úgy szám íze szerint. Pirítós-
sal nagyon jó tud lenni.
Cukkiniból, tökbõl, patisszonból, padlizsán-

ból készíthetek rakott zöldségeket is, kis darált
hússal, fûszerekkel, kis találékonysággal, fan-
táziával. Süthetem, fõzhetem, párolhatom, re-
szelhetem, keverhetem-kavarhatom, paníroz-

hatom szóval ilyenkor kiélhetjük kísérletezõ
kedvünket.
Bátorítom asszonytársaimat, kísérletezze-

nek, csak jó lehet az eredmény.
Szász Veronika

AAuugguusszzttuuss
Még tart a meleg idõszak, a gyümölcsök

szépen beérnek, várják, hogy finom lekvár,
dzsem legyen belõlük. Szóval a fõzöcske mel-
lett lehet gondolni a téli napokra, lehet raktá-
rozni, befõzni, lassan savanyítani, lecsózni,
vagy a fagyiba gyûjteni finomságokat. Én is
készítettem lekvárokat, dzsemet.Megosztom a
receptet. Egyszerû, gyors változatok jönnek
be. Sok segítség van, ha különféle tartósítósze-
reket, befõzõporokat használunk.

Eperlekvár rozmaringgal
Hozzávalók: 1 kg friss, mosott, tisztított eper,

30 dg cukor, 1 db dzsemfix eperlekvárhoz, pici
rozmaring, gondosan tisztított befõttes üve-
gecskék.
Az epret cukorral elkeverem, felét pürésí-

tem, az egészet forralom pár percet, majd hoz-
záadom a rozmaringot, dzsemfixet. 5-6 percet
fõzöm, és készen is van.
Befõttes üvegekbe teszem, celofán, zár�

Fejre állítom 5 percet, utána lehet bebagyulálni
száraz dunszthoz. Nagyon jól mutatnak az
egybenmaradt eperszemek.
Ugyanígy készült a málnalekvár.

Rebarbaralekvár
Kaptam egy jó adag rebarbarát� lekvár lett

belõle.
Hozzávalók: 1,5 kg tisztított rebarbara dara-

bokra vágva, 1 citromhéja nélkül, karikázva, 40
dkg cukor, 2 vaníliás cukor, 3 dl víz, dzsemfix.

A darabokra vágott rebarbarát lecukrozom,
állni hagyom fél napot, majd hozzáadom a vi-
zet, vaníliás cukrot, citromot, és egy órán ke-
resztül lassú tûzön fõzöm,majd a dzsemfixet is.
Az üvegeket közben elõkészítem, a forró

lekvárral megtöltöm. Szokásos lezárás, fejre
állítás, száraz dunszt, majd a polc.
Nagyonfinom,pikáns,kissé savanykásaz íze.
El tudom képzelni finom husikmellé is.

Sárgabaracklekvár citrommal,
vaníliával

Hozzávalók: 7,5 kg sárgabarack �magozott,
tisztított mennyiség � félbevágva, 3 kg cukor,
2 vaníliarúd kikaparva, 2 citrom karikázva, 2
db dzsemfix, súlyhoz igazodva.
Az elõkészített barackot lecukrozom, állni

hagyomegy napot, idõnként keverek egyet raj-
ta. Amikor fõzöm, elõször nagy lángon ro-
tyogtatom egy kicsit, majd lassú tûzön kever-
getések mellett kb. 1 órát, menet közben ízesí-
tem, legvégén a dzsemfix. Közben elõkészí-
temaz üvegeket, a forró lekvárt belemerem, le-
zárom, fejre állítom, majd irány a száraz dun-
szt, és kihûlés utánmehet a polcra!
Itt az õszibarack szezon, lassan azt is lehet

készíteni, majd szilva stb.
Merjünk eltérni a megszokott ízesítésektõl,

pl. vanilia, rozmaring, gyömbér a lekvárokban
különleges ízvilágot alkot. Azonkívül lehet pá-
rosítani a gyümölcsöket, csak gyõzzünk
befõzni� Aztán savanyítani, lecsózni és
egyéb finomságokat eltenni.
Nyár közepén, amikor már lehet kapni pi-

rosra érett paprikát, gyakran készítek sült pap-
rikát, grillezéshez, egyéb húsokhoz nagyon fi-
nom. Kérésre újra leírom.

Olajos, ecetes sült paprika
Hozzávalók: piros, érett paprika, só, bors,

ecet, cukor vagy édesítõszer, chili örlemény,
metélõhagyma, oregano, fokhagyma karikáz-
va, bõven.
Amosott, megtörölt paprikákat öntöttvason,

gázonmegsütöm, kicsit égettre.
Utána magasfalú edénybe teszem, lefedem.

Folyamatosan tudom pucolni, ill. lehúzni a hé-
ját. Elkészítem a kicsit sósabb, édes, ecetes ha-
gyományos levet, sót, borsot chilit, oreganót,
metélõt, fokhagymát, majd csíkokra vágva
vagy egészben belehelyezem a paprikát a lébe,
jól meglocsolom olajjal, ezzel is egy kicsit
megforgatom. Hûtõben tárolom� Isteni még
magában is, pirítóssal.

Kívánok minden kedves olvasómnak jó
nyaralást, pihenést�
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APRÓHIRDETÉS
KÚTFÚRÁSO/ 110-es CSATORNACSÕVEL. Stégkészítés és -felújítás!

Tel.: 06(30)9640-485
***

KÁRPITOZÁS. Kárpitos bútorok áthúzása, javítása.
Szivacs egyedi méretre vágása ülõ és fekvõ felületnek egyaránt, huzattal.
Díszpárnák, textil lakásdekorációk készítése egyéni elképzelés alapján.
Elérhetõség: tel.: 06-20-406-1383. Személyesen a ráckevei Gazdaboltban

(a Szerb Templommögött).
***

�1100m2 telek eladó két faházzal magánszemélytõl, építési területen.
Víz, csatorna, villany bevezetve. A központhoz, vízhez közel.
Cím: Ráckeve, Peregi Dunasor 16. Érdeklõdni: Janda Ferenc.

Telefon: 06/20-216-7724�
***

Ráckeve, Somlyó-sziget városhoz közeli részén, vizparti,
ill. vizparthoz közeli fekvésü 3 db, egyenként 507 nm,
beépithetõ telek, külön-külön, vagy egybe is eladó.
Villany van, ivóvíz a telek szélén, szennyvíz szintén.
Érdeklõdni lehet a 70/ 5972264 telefonszámon

***
Ráckeve- Újtelep területén 720 négyzetméter földmûvelésére

alkalmas terület eladó. TEL.24-415-321, 20-4147193
***

Budapest XI. ker. Kondorosi úti lakóparkban egymásfél szobás lakás
kiadó � bútorozva vagy bútorozatlanul

Érdeklõdni ezen a telefonon számon lehet : +36 70 366 4968
***

Borszõlõ eladó Ráckevén.
Telefon: 06-30-230-7699Varga József, 06-30-230-7698Varga János
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�� MMuunnkkaa mmeelllleetttt,, kkéétt éévv aallaatttt iiss eellvvééggeezzhheettõõ,, **

�� 88 oosszzttáállllyyaall iiss jjeelleennttkkeezzhheettsszz,,

�� ddiiáákkiiggaazzoollvváánnyy,, ccssaallááddii ppóóttlléékk iiggéénnyyeellhheettõõ..

** mmeegglléévvõõ kkééppeessííttééss bbeesszzáámmííttáássáávvaall
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